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P R O T O K Ó Ł  Nr XXXVIII/22 

 
z XXXVIII sesji zwyczajnej 

Rady Gminy Wręczyca Wielka 
 

z dnia 29 marca 2022 r. 
 

 

 

 

Tematyka sesji: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji Rady Gminy.  

4. Planowane remonty na terenie gminy Wręczyca Wielka w 2022 roku na drogach gminnych, 

powiatowych i wojewódzkich. 

5. Wnioski. 

6. Informacja z działalności Ochotniczych Straży Pożarnych w Gminie Wręczyca Wielka za 2021 rok. 

7. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o pismach kierowanych do Rady Gminy. 

8. Sprawozdania z pracy Komisji Rady Gminy w okresie międzysesyjnym.    

9. Informacja Wójta Gminy z działalności międzysesyjnej.  

10. Informacja z realizacji uchwał i wniosków w okresie międzysesyjnym.  

11. Przyjęcie Informacji Wójta Gminy z działalności organizacji pozarządowych korzystających                         

z rozstrzygnięć konkursowych w ramach kultury, kultury fizycznej, sztuki oraz ochrony dóbr 

dziedzictwa narodowego w gminie Wręczyca Wielka za 2021 rok.  

12. Przyjęcie Sprawozdania Wójta Gminy z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny oraz    

Programu Wspierania Rodziny w Gminie Wręczyca Wielka na lata 2019-2021 za 2021 rok.  

13. Podjęcie uchwał w sprawach różnych. 

14. Udzielenie odpowiedzi na wnioski. 

15. Zamknięcie obrad XXXVIII sesji zwyczajnej Rady Gminy. 

 

 



 

 

 

Rada Gminy Wręczyca Wielka na XXXVIII sesji zwyczajnej w dniu 29 marca                     

2022 roku podjęła następujące uchwały: 

 

 

1) Uchwała Nr XXXVIII/320/22 w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 

Narkomanii na lata 2022-2024, 

 

 

2) Uchwała Nr XXXVIII/321/22 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2022 rok,  

 

 

 

3) Uchwała Nr XXXVIII/322/22 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Wręczyca Wielka na lata 2022-2029. 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

Imienny wykaz głosowań radnych umieszczony jest na stronie podmiotowej Gminy Wręczyca 

Wielka: http://www.bip.wreczyca-wielka.akcessnet.net/ w zakładce: 

Organy/Rada Gminy/Sesje/Imienne wykazy głosowań radnych.  

Wykaz głosowania imiennego z sesji Rady Gminy w dniu 29 marca 2022 roku stanowi jednocześnie 

załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 
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RG.0002.3.2022                       
       

P R O T O K Ó Ł   Nr XXXVIII/22 
 

z XXXVIII sesji zwyczajnej Rady Gminy Wręczyca Wielka, 

odbytej w dniu 29 marca 2022 r. w  godz. 12.13-14.55 

  w sali narad Urzędu Gminy we Wręczycy Wielkiej 

_ _  _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _  
 

 

W sesji udział wzięli: 

-  14  Radnych                  -   wg listy obecności  

-  Wójt Gminy                  -   Pan Tomasz Osiński 

-  Zastępca Wójta Gminy -   Pan Bogusław Głąb 

-  Sekretarz Gminy           -   Pani Magdalena Kasprzak 

-  Skarbnik Gminy            -   Pani Barbara Jezior 

-  Adwokat, Obsługa prawna  -   Pani Aleksandra Cieślak-Fornal 

-  Kierownik Referatu Inwestycji, Gospodarki Przestrzennej i Gospodarki Nieruchomościami 

    w Urzędzie Gminy Wręczyca Wielka – Pan Witold Przygoda  

-  Pan Mateusz Wąsiński -  Dyrektor Zespołu Obsługi Placówek Oświatowych  

-  Pan Andrzej Kała         -  Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury  
 

Goście zaproszeni: 

-  Poseł na Sejm RP – Pan Andrzej Gawron  

-  Dyrektor Biura Poselskiego Posła na Sejm RP Andrzeja Gawrona  – Pan Dawid Smol  

-  Starosta Powiatu Kłobuckiego – Pan Henryk Kiepura  

-  Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg w Kłobucku – Pan Andrzej Kucharczyk  

-  Sołtysi Sołectw: Sołectwa I Wręczyca Wielka – Pani Maria Polak 

                              Sołectwa Szarlejka – Pan Henryk Brzezicha  

    

Porządek obrad sesji (przyjęty przez Radę Gminy po zmianach): 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji Rady Gminy.  

4. Planowane remonty na terenie gminy Wręczyca Wielka w 2022 roku na drogach gminnych, 

powiatowych i wojewódzkich. 

5. Wnioski. 

6. Informacja z działalności Ochotniczych Straży Pożarnych w Gminie Wręczyca Wielka za 2021 rok. 

7. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o pismach kierowanych do Rady Gminy. 

8. Sprawozdania z pracy Komisji Rady Gminy w okresie międzysesyjnym.    

9.  Informacja Wójta Gminy z działalności międzysesyjnej.  

10. Informacja z realizacji uchwał i wniosków w okresie międzysesyjnym.  

11. Przyjęcie Informacji Wójta Gminy z działalności organizacji pozarządowych korzystających                         

z rozstrzygnięć konkursowych w ramach kultury, kultury fizycznej, sztuki oraz ochrony dóbr 

dziedzictwa narodowego w gminie Wręczyca Wielka za 2021 rok.  

12. Przyjęcie Sprawozdania Wójta Gminy z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny oraz    

Programu Wspierania Rodziny w Gminie Wręczyca Wielka na lata 2019-2021 za 2021 rok.  

13. Podjęcie uchwał w sprawach różnych: 

1) w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2022-2024, 

2) w sprawie wyznaczenia miejsc do prowadzenia handlu w piątki i soboty przez rolników i ich 

domowników oraz uchwalenia regulaminu określającego zasady prowadzenia handlu w piątki      

i soboty przez rolników i ich domowników, 
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3) w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie środków stanowiących fundusz sołecki                       

w budżecie gminy na 2023 rok, 

4) w sprawie zmian w budżecie gminy na 2022 rok,  

5) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wręczyca Wielka na lata 2022-2029. 

14. Udzielenie odpowiedzi na wnioski. 

15. Zamknięcie obrad XXXVIII sesji zwyczajnej Rady Gminy. 

 
Ad. 1. 

           Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
 

           Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant dokonał otwarcia XXXVIII sesji zwyczajnej 

Rady Gminy Wręczyca Wielka, zwołanej na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r.                             

o samorządzie gminnym.   

Na podstawie listy obecności Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, iż sesja jest prawomocna,                    

w związku z czym Rada Gminy może podejmować prawomocne decyzje i uchwały. 

W chwili otwarcia w sesji uczestniczy 13 Radnych.  Radni w osobach:  

Radna Pani Urszula Zomerfeld - przybyła na sesję o godz. 12.17 (spóźnienie usprawiedliwione), 

Radny Pan Jakub Winecki - nieobecny usprawiedliwiony. 
 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant powitał zaproszonych Gości 

wymienionych jak na wstępie, Radnych, Sołtysów oraz Mieszkańców Gminy.  

 

Ad.2. 

          Przedstawienie porządku obrad. 
 

          Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant stwierdził, że Państwo Radni                               

w ustawowym terminie otrzymali porządek obrad sesji, po czym zapytał, czy do dzisiejszego  

porządku obrad, będą zgłaszane jakieś zmiany.  
 

1)   Głos zabrał Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński, który zwrócił się z wnioskiem: 

- Panie Przewodniczący, w związku z wyjaśnieniem się podstaw prawnych i formalnych dotyczących 

podjęcia uchwał w sprawach różnych, prosiłbym o wycofanie z porządku obrad z punktu 13.                    

p.pkt 3 (projekt uchwały w sprawie wyodrębnienia w budżecie gminy środków stanowiących fundusz 

sołecki),  a co do formy prawnej, przekazałbym głos Pani mecenas, żeby wyjaśniła dlaczego. 

Adwokat Pani Aleksandra Cieślak-Fornal wyjaśniła: 

- Panie Przewodniczący, Państwo Radni - w dacie, kiedy mieliście Państwo posiedzenie Komisji,                   

w trakcie którego obradowaliście Państwo nad projektem uchwały pozytywnej, czyli w sprawie 

wyodrębnienia w budżecie gminy środków stanowiących fundusz sołecki - wówczas do Urzędu 

Gminy, do Pani Skarbnik docierały informacje z organu nadzoru finansowego, że taka uchwała 

pozytywna jest wskazana. Taka uchwała pozytywna została już przez Państwa Radnych podjęta                 

28 marca 2019 roku. 

Projekt dzisiejszej uchwały, ujęty w pkt. 13. p.pkt 3 – on jest w tej chwili tożsamej treści, 

identycznej, słowo w słowo jak uchwała z 28 marca 2019 roku. 

Zgodnie z ustawą o funduszu sołeckim, art. 2 ust. 3 - uchwała o wyrażeniu zgody, czyli uchwała 

pozytywna na wyodrębnienie funduszu, ma zastosowanie do kolejnych lat budżetowych 

następujących po roku, w którym została podjęta. 

Krótko mówiąc, jeżeli Państwo Radni chcecie, aby w budżecie na konkretny rok budżetowy 

wyodrębniony był fundusz sołecki, wówczas głosujecie „przeciwko” uchwale o niewyrażeniu zgody 

na wyodrębnienie i w to miejsce wchodzi, obowiązuje uchwała z 2019 roku. 
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W tej sytuacji, absolutnie nie ma potrzeby powielania uchwały o wyrażeniu zgody, bo ona już jest 

podjęta i obowiązuje od 2019 roku, chyba, że na konkretny rok budżetowy Rada Gminy postanowi     

o niewyodrębnianiu.  

Zatem w porządku obrad powinna znaleźć się wyłącznie uchwała negatywna – o nie wyodrębnianiu. 

Jeżeli ona, powiedzmy, będzie miała więcej głosów przeciwnych, to wówczas fundusz sołecki będzie 

w budżecie wyodrębniony, zgodnie z zasadą z 2019 roku. 

Ponieważ – tak jak wspominałam, w dacie posiedzenia komisji, kiedy proponowane było to, by         

w porządku obrad ująć dwie uchwały, dysponowaliśmy wytycznymi, zgodnie z którymi, taka 

pozytywna uchwała powinna być podjęta. 

Na chwilę obecną, dzisiaj, te zapewnienia odpadły, one się nie potwierdziły, w związku z tym, 

kierując się treścią ustawy o funduszu sołeckim, uważam, że bezwzględnie należy uchwałę 

pozytywną, która jest powieleniem już obowiązującej uchwały - usunąć z porządku obrad. 

Takie jest uzasadnienie prawne, takie jest brzmienie ustawy. Tyle wyjaśnienia z mojej strony. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant: 

- Myślę, że wypowiedź Pani jest wystarczająco zrozumiała dla każdego.  
 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant poddał pod głosowanie wniosek Wójta 

Gminy o wykreślenie z porządku obrad z Pkt-u 13. p.pkt-u 3, tj. projektu uchwały w sprawie 

wyodrębnienia w budżecie gminy środków stanowiących fundusz sołecki. 
 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 14 radnych 

Za – 14 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 0 
  

Głosowanie imienne nr 1 – załącznik nr 2 do protokołu 
 

Wniosek Wójta Gminy w brzmieniu j/w został przyjęty jednogłośnie. 
 

 2)  Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant stwierdzając, iż czas Pana Posła oraz Pana 

Starosty jest bezcenny, oraz z pewnością obaj Panowie chcieliby zabrać głos, jak również mogą być 

pytania do Pana Posła oraz Pana Starosty - zgłosił wniosek do porządku obrad, aby 

dotychczasowy Pkt 10 – Wnioski, przenieść do Pkt-u 5. Kolejne punkty porządku obrad uległyby 

odpowiednio przesunięciu. 
 

Innych propozycji nie zgłoszono, wobec czego Przewodniczący Rady Gminy poddał drugi wniosek 

do porządku obrad pod głosowanie. 
 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 14 radnych 

Za – 14 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 0 
  

Głosowanie imienne nr 2 – załącznik nr 2 do protokołu 
 

Wniosek Przewodniczącego Rady Gminy w brzmieniu j/w został przyjęty jednogłośnie. 
 

          W dalszej kolejności Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant poddał pod głosowanie 

porządek obrad XXXVIII sesji zwyczajnej z uwzględnieniem zgłoszonych j/w wniosków. 
 

 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 14 radnych 
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Za – 14 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 0 
  

Głosowanie imienne nr 3 – załącznik nr 2 do protokołu 
 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (14 „za”, 0 „przeciw”,                        

0 „wstrzymujących się”) przyjęła porządek obrad XXXVIII sesji zwyczajnej w brzmieniu jak                         

na wstępie, tj. : 

1)  Z proponowanego w materiałach na sesję porządku obrad wykreślono z Pkt-u 13 p.pkt 3 – 

projekt uchwały w sprawie wyodrębnienia w budżecie gminy środków stanowiących fundusz 

sołecki (kolejne p.pkt-y ulegają odpowiednio przesunięciu), 

2)  W proponowanym w materiałach na sesję porządku obrad, zmieniono kolejność punktów- 

   Pkt 10. Wnioski, przeniesiono do Pkt-u 5. 
 

Ad.3.  
 

          Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji Rady Gminy. 
       

          Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant oznajmił, iż protokół z ostatniej sesji                               

w odpowiednim czasie został Państwu Radnym przekazany drogą elektroniczną, jak również                        

w formie papierowej był dostępny do wglądu w Biurze Rady. 

Następnie Pan Przewodniczący zapytał, czy  do protokołu z ostatniej sesji, ktoś z Państwa ma jakieś 

uwagi, ewentualnie chciałby coś zmienić.  
 

Do projektu protokołu z ostatniej sesji nie wniesiono zastrzeżeń. 
 

Wobec powyższego Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant poddał protokół z sesji Rady 

Gminy z dnia 24 lutego 2022 roku pod głosowanie. 
 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 14 radnych 

Za – 14 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 0 
 

Głosowanie imienne nr 4 – załącznik nr 2 do protokołu 
 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (14 „za”, 0 „przeciw”,                                                     

0 „wstrzymujących się”) przyjęła protokół z XXXVII sesji zwyczajnej z dnia 24 lutego 2022 

roku. 
 

 

 

Ad.4. 

           Planowane remonty na terenie gminy Wręczyca Wielka w 2022 roku na drogach 

gminnych, powiatowych i wojewódzkich. 
 

           Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant stwierdził, że w pierwszej kolejności 

zagadnienie dotyczy dróg gminnych, a informację w tym zakresie Państwo Radni otrzymali. 

Niemniej jednak zwrócił się do Pana Wójta z pytaniem, czy Pan Wójt chciałby jeszcze coś uzupełnić 

odnośnie remontu dróg na terenie gminy. 
 

 

Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński: 

- Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, jesteśmy już po przeprowadzeniu przetargu i podpisaniu 

umowy na wykonanie remontów cząstkowych. One ograniczyły się na ten moment do środków 

finansowych, jakie zostały nam w budżecie po akcji „Zima”. 
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Na tym etapie w ramach planowanych inwestycji – mamy zgłoszenia i przygotowujemy 

dokumentację do przetargu na remonty dróg. Chodzi o takie większe miejsca, tak jak rozmawialiśmy, 

uzgodniliśmy. Tam gdzie tych dziur jest bardzo dużo, będziemy drogę remontować i wymieniać.      

Na ten moment dokumentacja praktycznie jest ukończona, szykujemy się do przetargu, mamy 

nadzieję, że wyłonimy wykonawcę i na przełomie miesiąca kwietnia-maja, będziemy mogli 

przystąpić już do prac i te odcinki najgorzej zdegradowane i uszkodzone będą miejscowo naprawiane 

i przebudowywane. 
 

(Informacja nt. planowanych remontów w 2022 roku na drogach gminnych –  

załącznik nr 3 do protokołu) 
 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał Radnych, czy chcieliby zadać pytania Panu Wójtowi odnośnie 

remontu dróg gminnych. 
 

Pytań do Wójta Gminy w zakresie przedstawionej informacji dot. planowanych remontów                    

na drogach gminnych w 2022 roku nie zgłoszono. 
 

 

       Następnie Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant w temacie planowanego remontu   

na drogach powiatowych i wojewódzkich na terenie gminy w 2022 roku, udzielił głosu Panu 

Dyrektorowi Powiatowego Zarządu Dróg w Kłobucku. 

 

Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg w Kłobucku Pan Andrzej Kucharczyk w swoim wystąpieniu 

poinformował: 

- Panie Przewodniczący, Wysoka Rado – jeśli chodzi o planowane remonty na terenie Gminy 

Wręczyca Wielka w 2022 roku na drogach powiatowych i wojewódzkich, to my już jesteśmy po 

przetargu na naprawy pozimowe i w tej chwili firma będzie przystępowała do wykonywania robót na 

drogach zarówno powiatowych jak i wojewódzkich. Założyliśmy takie metody, jeśli chodzi                          

o naprawy, łaty wielko-powierzchniowe, mniejsze dziury będziemy naprawiać masą na gorąco                      

z wycinaniem lub bez wycinania krawędzi, ponieważ te drogi, które są w gorszym stanie - wycinanie 

powodowałoby tylko powiększanie dziur, więc tutaj nie będzie wycinania takich dziur. 

Jeszcze taką metodą, która też jest stosowana jeszcze przez nas – patcher i kombajn drogowy,                         

bo wiele dróg jest takich popękanych, gdzie trzeba przejechać kombajnem, są tak małe dziury,                      

że będziemy to naprawiać patcherem.  Ten remont planujemy zakończyć do 1 czerwca tego roku. 

Do końca czerwca br. przygotowana zostanie dokumentacja projektowo-kosztorysowa w zakresie 

realizacji zadania pn. „Remont nawierzchni drogi powiatowej relacji Kalej-Szarlejka” na odcinku 

5400 metrów oraz na tym samym zadaniu, budowa chodnika przy tej drodze, na odcinku ok. 3000 

mb.  

W lipcu tamtego roku złożony został wniosek przez Starostwo o dofinansowanie z programu „Polski 

Ład” budowy chodnika w ciągu dróg powiatowych w miejscowości Piła Pierwsza na długości                   

2 200 metrów prawie,  jednak dofinansowania żeśmy nie otrzymali. 

Także jeśli chodzi o nasze zamierzenia dotyczące dróg powiatowych i wojewódzkich – to ja mam       

w tej chwili tyle do przekazania. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant zwrócił się do Rady Gminy o ewentualne pytania 

do Pana Dyrektora Powiatowego Zarządu Dróg w Kłobucku odnośnie dróg powiatowych                                 

i wojewódzkich. 
 

Dyskusja: 
 

Radna Pani Barbara Bogus: 

- Ja mam pytanie odnośnie drogi powiatowej na Borze Zapilskim. Tam w jednym miejscu droga się 

zapadła. Nie słyszałam w tych ujęciach, że będzie remont, więc chciałabym, żeby Pan się do tego 

ustosunkował. 
 

Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg w Kłobucku Pan Andrzej Kucharczyk: 

- W ramach remontu będziemy naprawiać wszystkie drogi, które są uszkodzone. Tam gdzie będą 

dziury, będziemy naprawiać masą na gorąco lub patcherem albo kombajnem drogowym. 
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Radna Pani Anita Toborek: 

- Ja nie chciałabym się odnosić do tego o czym mówił Pan Kucharczyk, natomiast korzystając                                          

z obecności Pana Posła, w miejscu, w którym mówimy o drogach wojewódzkich – Panie Pośle, 

chcielibyśmy zwrócić uwagę na problem naszego rejonu związany z inwestycją – droga 494, czyli 

Częstochowa-Olesno. Tutaj wielokrotnie, czy dwukrotnie był składany wniosek konkursowy,                    

na bieżąco Pan Starosta informuje, monitoruje ten temat, a ciągle jakby droga czeka w kolejce na 

dofinansowanie. Wiem, że tą dyskusją nie załatwimy problemu, natomiast chcemy zwrócić  Panu 

Posłowi uwagę na konieczność inwestycji w tym zakresie, co podniesie w ogóle standard 

infrastruktury w całym – nie tylko jednym Powiecie, bo ta droga Częstochowa – Olesno jest bardzo, 

bardzo nam potrzebna i prosimy o przyjrzenie się temu problemowi. 
 

Radny Pan Piotr Wydmuch zwrócił się do Dyrektora PZD w Kłobucku: 

- Panie Dyrektorze ja chciałbym zapytać o drogę relacji Wręczyca – przez Długi Kąt na Bór Zapilski 

– czy monitorujecie sytuację, która tam się w tej chwili dzieje przy remoncie torowiska i degradacji 

tej drogi. Czy macie jakieś zapewnienia od PKP ewentualnego remontu tej drogi i czy macie jakieś 

zabezpieczenia tej drogi - degradacji coraz bardziej tej drogi podczas tych remontów. 
 

Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg w Kłobucku Pan Andrzej Kucharczyk: 

- Jeśli chodzi o tą drogę, to my staramy się tutaj – przynajmniej do tej pory – tą metodą, którą jest 

nam dostępna, czyli masą na zimno, te większe uszkodzenia naprawiać, czy poprawiać, to nie jest 

trwała metoda, a przy okazji remontów pozimowych, będziemy tą drogę remontować. 

Jeśli chodzi zaś o jakieś odszkodowania związane z tym przejazdem kolejowym i objazdem, który 

został stworzony, to my będziemy ewentualnie występować, jeśli udowodnimy, że to jest związane 

bezpośrednio z dostawą materiałów na tą budowę, bo tak kierownik temat stawia tej budowy, takie 

jest stanowisko też zresztą Kolei. 
 

Radny Pan Piotr Wydmuch: 

- Czy w tej chwili jest zbierana jakaś dokumentacja w tym celu, ponieważ później już będzie             

za późno. Czyli pełna dokumentacja degradacji drogi i dokumentacja tego, jaki towar, jakie ciężary                                    

i jaka masa samochodów w tej chwili tam jeździ. Bo wiadomo, jeżeli oni to zakończą, wyprowadzą 

się z tej budowy, to będzie nam ciężko udowodnić jakąkolwiek degradację. Trzeba robić 

dokumentację w tej chwili, gdzie samochody jeżdżą - miesięczną, czy kwartalną, przeglądy dróg                  

i wysyłanie informacji pisemnych do PKP, która będzie to – nie wiem - „śladem” potem, co się w tej 

chwili dzieje, jaki jest stopień degradacji - miesiąc w miesiąc, kwartał - w kwartał. Bo o to mi 

bardziej chodzi, bo to nie my powinniśmy tą drogę remontować, tylko osoby, które ją niszczą. 
 

Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg w Kłobucku Pan Andrzej Kucharczyk: 

- Tak, ale jeśli to jest związane z przejazdami mieszkańców, z przejazdami firm z terenu, to my tu nie 

dostaniemy odszkodowania, czy nawet nie będziemy mieć możliwości zdobycia środków na ten cel. 

Bo to jest eksploatacja jakby bieżąca związana z objazdem i jeśli my byśmy byli w stanie udowodnić, 

że to jest związane bezpośrednio z tą robotą, czyli byłyby to przejazdy firmy, która robi remont,        

to tak, a w innym wypadku, to my tutaj nie będziemy mieli żadnej szansy na pozyskanie 

jakichkolwiek środków.    

Radny Pan Piotr Wydmuch: 

- Panie Dyrektorze, a czy firma PKP przedstawiła plan transportowy materiałów budowlanych na ten 

teren, czy tak sobie sądzicie że nie wożą po prostu tego materiału po tej drodze?  Bo chodzi tutaj                  

o pewne jakieś logiczne wyjaśnienie, bo chyba Pan Dyrektor nie zrozumiał mojego pytania.  

Ja pytałem o to, czy w tej chwili Powiat, czy Zarząd Dróg prowadzi dokumentację zniszczenia drogi 

przez firmę, która w tej chwili robi tory kolejowe, bo o to mi chodzi. Czy korzysta, czy wyjaśnia 

wam, którędy dowozi ten materiał i którędy dojeżdża ciężki sprzęt na tą budowę. 
 

Starosta Powiatu Kłobuckiego Pan Henryk Kiepura: 

- Panie Przewodniczący, jeżeli Pan pozwoli, to włączę się w odpowiedzi na te pytania, bo Dyrektor 

mówi jakby już o rzeczach konkretach, natomiast my wspólnie z Panem Wójtem o wielu takich 

rzeczach, gdzie jeszcze decyzje nie zapadły.  
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Problemy nasze zaczęły się już jakiś czas temu, kiedy zgodnie z obowiązującymi przepisami prawa 

byliśmy zobowiązani podpisać umowę z PKP na budowę wiaduktu w Borowem nad torami.                            

Już w ubiegłym roku wykonaliśmy 3 elementy na tej drodze. Przebudowaliśmy ten mostek pod 

Borem Zapilskim, który wiadomo w jakim był stanie, poszerzyliśmy drogę w rejonie przejazdu 

kolejowego na Długi Kąt i w kilku miejscach na łukach wykonaliśmy tzw. brukowanie, bo tam były 

niebezpieczne miejsca. Jeżeli się na łuku spotykały dwa samochody, to któryś musiał zjechać na 

pobocze, które też nie było w należytym stanie, bo droga jest w złym stanie technicznym, ona była 

robiona chyba ze 40 lat temu. 

Większość materiałów na budowę, PKP dowozi po torach kolejowych. Technika na to pozwala – 

wszystkie podkłady, kamień, to wszystko jest drogą kolejową. 

Natomiast ja już na ostatniej sesji sygnalizowałem, że chcemy udokumentować stan tej drogi, jaki on 

jest w tej chwili i być może zdecydujemy się nawet na postawienie tam ograniczenia tonażu, ale też 

się w tej chwili zastanawiam, czy jest to potrzebne, skoro praktyka pokazała, bo obserwujemy te 

zjawiska, że większość materiałów PKP dowozi po swoich torach, bo jeden jest remontowany,                      

a drugi jest czynny i do ruchu towarowego i do ruchu w czasie remontu. 

My praktycznie codziennie rozmawiamy z Panem Wójtem, czy Wice wójtem, bo z PKP nie możemy 

dojść do ładu - składu. Przejazdy kolejowe są zamykane nawet bez zgłoszenia. Dzisiaj też był sygnał 

na Długim Kącie, ale okazało się, że nie jest zamknięty, jest tam rotacyjny, czy tzw. wahadłowy ruch,    

bo jakieś prace są wykonywane i po prostu na chwilę, czy kilkanaście minut pracownik tej firmy 

która pracuje dla PKP wstrzymuje ruch i na razie nie mamy sygnału, że on ma być zamknięty.                              

Ale z praktyki wiemy, że są z tym duże problemy.  

Liczymy się z tym, że jak jest przebudowywana linia, to będą te utrudnienia jakiś czas, bo tam                       

są zaangażowane środki unijne. Natomiast też chcielibyśmy takiej informacji od PKP, żeby jakoś 

móc zaopiniować te projekty organizacji ruchu, żeby nie było to tak uciążliwe dla mieszkańców.                 

Bo jak jest zamknięte na Borowem, jak będzie zamknięte na Długim Kącie, to trzeba będzie jeździć               

i nadkładać kilometry choćby przez Kłobuck, gdzie też rotacyjnie oba przejazdy są co jakiś czas 

zamykane i tu akurat jest zapowiedź - za kilka dni, na początku kwietnia – też będzie na 2 – 3 dni 

zamknięty przejazd.  To tą informację Pan Dyrektor już ma. 
 

Radny Pan Artur Klorek zwrócił się z pytaniem do Dyrektora PZD w Kłobucku: 

- Panie Dyrektorze chodzi mi o skrzyżowanie w miejscowości Hutka – ul. Długa, ul. Główna                           

i ul. Kłobucka. Pan Starosta wie jaki jest problem, zgłaszałem i wiem, że się pochyla nad tym 

tematem. Chodzi tam o lepsze oznaczenie tej drogi jeżeli chodzi o pierwszeństwo. Nawet padł taki 

pomysł, żeby ustawić tam znak STOP, ponieważ jest to na tyle niewidoczne, a drogi są na tyle 

szybkie, że nagminnie jest tam przekraczana ta szybkość. Prosiłbym, żeby się pochylić, bo to już 

któryś rok jest zgłaszane, żeby tam naprawdę oznaczyć albo poziomymi znakami, albo te pionowe 

bardziej wystawić, ponieważ one są postawione przy płocie. Czasami się uda przejechać, a czasami 

nie i zdarzają się tam wypadki, były takie, dlatego proszę się pochylić nad tym. 
 

Starosta Powiatu Kłobuckiego Pan Henryk Kiepura: 

- Jeżeli mogę, to troszkę poszerzę odpowiedź, bo rozmawialiśmy z Panem Radnym. Ten temat się 

pojawił jakiś czas temu na sesji. Pan Dyrektor nie wspomniał w swoim sprawozdaniu,                                      

ale w ubiegłym roku mieliśmy w budżecie Powiatu środki na zaprojektowanie przebudowy drogi 

powiatowej relacji Kałmuki-Praszczyki-Hutka, przy czym w Hutce tylko chodnik, może nie tylko,  

ale chodnik łączący praktycznie Praszczyki w terenie niezabudowanym, również do WTZ-tu                      

w Hutce. Natomiast po ogłoszonym przeze mnie postępowaniu przetargowym, koszt tej 

dokumentacji był blisko 200 tys. zł, a takiej kwoty nie mieliśmy, w związku z czym ten przetarg 

unieważniłem. Teraz będziemy się zastanawiać, to wymaga zgody Rady Powiatu, czy do tej 

dokumentacji wrócimy czy nie – tu decyzja jeszcze nie zapadła. Natomiast ze względu że był duży 

koszt,  ten przetarg unieważniłem. 

Co do skrzyżowania – tak jak umawialiśmy się na sesji ok. 2 miesiące temu, zgodnie z procedurą 

wystąpiliśmy do Komendy Powiatowej Policji, jaka jest opinia Wydziału Ruchu Drogowego na ten 

temat i opinia Wydziału Ruchu Drogowego jest negatywna, jest optymalna ta organizacja jaka jest. 
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Natomiast my się jeszcze zastanawiamy, ja dzisiaj rano Panu Radnemu mówiłem – nie zmieniać 

organizacji ruchu w zakresie która droga ma pierwszeństwo, tylko jadąc od strony Kałmuków, 

Praszczyków – zamiast „Ustąp pierwszeństwo”, postawić znak „STOP”, który jednak mocno by 

dyscyplinował kierowców. Taki jest na tą chwilę nasz pomysł na poprawę bezpieczeństwa na tym 

skrzyżowaniu. Plus oczywiście wymalowanie oznakowania poziomego. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant: 

- Proszę Państwa, korzystając z tego, iż obecny jest Pan Poseł na dzisiejszej sesji, chciałbym się 

przyłączyć do wniosku, który złożyła Radna Toborek. 

Panie Pośle, prosilibyśmy naprawdę o interwencję w tym temacie odnośnie tej drogi wojewódzkiej 

494. Jest to poważna arteria, łącząca Częstochowę z Przystajnią, gdzie praktycznie przez 3 Gminy     

ta droga prowadzi. Jest drogą wyjątkowo niebezpieczną, na której zginęło już paręnaście osób                              

w wypadkach śmiertelnych.  

Będzie Pan wracał do Częstochowy, to proszę zwrócić uwagę – jak Pan pojedzie z Wręczycy                        

na Częstochowę – w lesie pomiędzy Wręczycą a Kaleją jest paręnaście krzyży przy drodze.                     

Te krzyże nie powstały z niczego, tylko powstały w wyniku wypadków śmiertelnych. 

Ta droga jest wyjątkowo ważna. Od 5 lat projekt - z tego co wiemy -  jest zrobiony, ponieważ myśmy 

też konsultowali ten projekt. 

Projekt był zrobiony, został odłożony na półkę. Myślę, że jeżeli np. Pan Poseł nie zainterweniuje                     

i nie dokona tego, aby zrealizować to zadanie – to sądzimy, że projekt dalej będzie leżał na półce,                    

a ludzie będą dalej ginęli. 
 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Krzysztof Ocimek: 

- Ja mam pytanie do Pana Posła w sprawie autostrady, która biegnie przez miejscowość Szarlejka                 

i Nowa Szarlejka - jest tak olbrzymi hałas. Autostrada na dzień dzisiejszy, to praktycznie nie da się 

żyć w tych miejscowościach – Nowa Szarlejka, Szarlejka i Kalej. Nie ma żadnego odzewu. 

Pisaliśmy do Generalnej Dyrekcji i Generalna Dyrekcja odpisała nam, że autostrada jest nieodebrana 

jeszcze i cały czas jest tak olbrzymi hałas. Naprawdę nikt nam nie chce pomóc, może Pan Poseł                     

by nam pomógł coś w tej sprawie. 
 

Radna Pani Barbara Bogus – pytanie do Pana Starosty: 

- Ja wspomniałam o drodze na Borze Zapilskim, że zapadła się w jednym miejscu, ale miał też być 

projekt na chodnik przez wieś, bo to jest droga powiatowa. Tego chodnika – nie było projektu do tej 

pory. Jak słyszymy będą objazdy przez Bór Zapilski, bo będą robione tory,  więc ten przejazd na 

Borowem będzie dłuższy czas wyłączony z ruchu, więc większość samochodów pojedzie przez Bór 

Zapilski. Naprawdę jest bardzo niebezpiecznie, dzieci chodzą do szkoły. Byłaby to naprawdę ważna 

inwestycja, żeby to było zrobione. 
 

Sołtys Sołectwa I Wręczycy Wielkiej Pani Maria Polak: 

- Był przeprowadzany remont ulicy Strażackiej we Wręczycy Wielkiej, była to droga gminna,                     

ale pozostał kawałeczek drogi – okazuje się, że to jest droga wojewódzka. 

Bardzo bym prosiła Państwa o pomoc w realizacji tego, żeby ten remont był ukończony w całości,           

bo mamy piękny chodnik, piękną drogę, a kawałeczek jest niewyremontowany. 
 

Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński:  

- Ja chciałem jeszcze nawiązać do tego wiaduktu, bo jak Pan Starosta tutaj słusznie zauważył,                     

my podpisaliśmy porozumienie intencyjne z PKP w 2019 roku, które zakładało budowę wiaduktu,                      

a potem przerobienie torowiska. Na ten moment, ze względu na sprzeciwy właścicieli niektórych 

gruntów, budowa wiaduktu została wstrzymana, a torowisko zostało przerobione. 

Mam takie pytanie, bo myślę, że nasz sprzeciw i to pisemny sprzeciw co do wyrażenia zgody na 

organizację ruchu na przejeździe kolejowym w Długim Kącie został dostarczony i jest w Zarządzie 

Dróg, tak?  
 

Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg w Kłobucku Pan Andrzej Kucharczyk: 

- Teraz? 
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Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński: 

- Tak, bo było zapytanie, my nie wyrażamy zgody. Uważam, że zamknięcie tego przejazdu 

spowoduje już całkowity paraliż ruchu drogowego. Przejazd osób, które miały 7 km do pracy,                    

będzie miał 40 albo 50 km, co naraża kolejną drogę. Bo chciałbym tutaj zauważyć – my mówimy to 

co Radny Wydmuch zapoczątkował – mówimy o pewnych stratach, czy uszczerbku na drodze                          

w związku z pracami przy budowie i transportem. Uważam, że nie możemy się tylko ograniczać do 

tego, co Kolej transportuje na swoją budowę, ale do całości ruchu. Ciąg dróg od Puszczewa przez 

Bieżeń – ul. Ogrodowa, ul. Strażacka, ul. Szkolna, ul. Sportowa – są praktycznie już do wymiany 

całkowitej i uważam, że to jest kwestia zamknięcia przejazdu kolejowego w Borowem. 

Degradacja waszej drogi powiatowej na odcinku Długi Kąt - Wręczyca – dokładnie tego samego się 

tyczy i widać to z miesiąca na miesiąc. Bo to co się udało już w miesiącu lutym załatać – praktycznie 

jest rozbite i są kolejne nowe dziury. Niestety ten wzmożony transport drogowy także uszkodził 

nową drogę, która ma niecałe dwa lata na Borze Zapilskim, ona praktycznie na całej długości odcinka 

jest popękana. 

Zdarzają się nam awarie wodociągów i kanalizacji, która była tam robiona – po prostu ta droga się 

zapada ze względu na ruch. Jeżeli zamkniemy przejazd kolejowy w Długim Kącie, cały ruch pójdzie 

na kolejną drogę powiatową przez Piłę do Zamłynia i myślę, że tam będzie kolejna degradacja już 

nowych dróg, a tak cieszyliśmy się z tego, że taki długi odcinek na terenie naszej gminie powstał. 

Mam tu taki apel i myślę, że jeżeli chodzi o Gminę, my już rozważamy wszelkie możliwości, 

włącznie  z możliwościami jakichś blokad, ale tutaj będziemy za chwilkę, jeżeli Pan Poseł pozwoli – 

wrócimy do tematu tego przejazdu. Tak jak mówię – zamknięcie przejazdu w mojej ocenie jest 

nielegalne i chciałbym się dowiedzieć też – korzystając z okazji – czy zamknięcie tego przejazdu                     

w Borowem było na zasadzie organizacji ruchu czasowej. Jeżeli czasowej – to czy ten czas już minął, 

a jeżeli minął, czy jest możliwość naliczania kar PKP? Bo na ten moment informacja w Gminie jest 

prosta – przejazd zostaje zamknięty, do momentu wybudowania wiaduktu.  

Jak znamy rzeczywistość, jakakolwiek komunikacja z PKP już nie istnieje. Mamy te obawy,                       

co wszyscy Radni z tego terenu i ja jako Wójt, czyli włodarz Gminy, że po przebudowie torowiska 

firmy stąd wyjadą, a my zostaniemy z tymi wszystkimi remontami sami. Więc jeżeli była czasowa 

organizacja ruchu i czasowe zamknięcie przejazdu, to myślę, że nie było to opisane na zasadzie do 

wybudowania torowiska, do wybudowania wiaduktu, bo to jest bliżej nieokreślone, równie dobrze 

może to trwać 15, 20, 30 lat, a to jest główna arteria, która rozładowywała ruch i powodowała, że tak 

naprawdę te nasze drogi gminne, mniejszej nośności i powiatowe - były utrzymywane w miarę 

dobrym stanie i pozwalały tam jeździć. Więc jeżeli jest rzeczywiście taka informacja, to prosiłbym 

też o przesłanie do Gminy, do kiedy była ta czasowa organizacja ruchu, ponieważ niezadowolenie 

mieszkańców z tego terenu jest już tak duże, że boję się, iż może dojść już nawet do sytuacji,                         

w których będzie niebezpieczeństwo blokowania przejazdu kolejowego na tym odcinku. Być może 

także ściągnięcie telewizji, prasy. Na ten moment mogę też dodać i to już powiem oficjalnie – że 

zarówno mieszkańcom jak i nam nie zależy na wiadukcie kolejowym, wcale go nie musi być. 

Wystarczy, że będzie zrobiony dobry, prosty przejazd kolejowy. 
 

Radny Pan Paweł Kocik: 

- Chciałbym się zwrócić do Pana Posła, może jako apel, właściwie jako krzyk rozpaczy 

mieszkańców, a tylko z tego względu, że jak Pan Poseł wie, ja przypuszczam, że Pan Poseł wie, ale ja 

może naświetlę – przez naszą gminę przechodzi remont kolei PKP – szybka kolej i w sumie to nie 

odnosi się do remontu tych pozostałych dróg, które zostały zrujnowane, bo nawet ten remont 

doprowadzi do tego, że one za parę miesięcy dalej będą zrujnowane, bo samo natężenie ruchu 

spowodowane zamknięciem przejazdu kolejowego w Borowem właśnie to powoduje.  

Nie dość, że mieszkańcy nadrabiają kilometrami, to jeżdżą po dziurach, są już straszne te drogi.  

Ale wnioskując z tego, co nasi włodarze do tej pory próbują działać i działają, wnioskuje, że  ta 

sprawa się nie może obejść bez osobistego wstawiennictwa Pana Posła, bo przez tyle miesięcy  żeby 

był zamknięty przejazd kolejowy, tłumaczeniem się, że powstanie wiadukt…, my wiemy, bo nie 

żyjemy od wczoraj, że wybudowanie takiego wiaduktu, to jest minimum rok.  
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Mało tego, przejazd kolejowy był poprawiany w sumie co miesiąc, zastanawiam się dlaczego, bo żyję 

już trochę lat na tym świecie – i jak kiedyś remontowali przejazd kolejowy to on wytrzymywał 

minimum 10 lat i też natężenie ruchu było dosyć duże.  

A teraz co miesiąc był poprawiany przed zamknięciem, między czasie w ciągu miesiąca było 10-15 

wypadków, gdzie kierowcy zostawiali miski olejowe na tym przejeździe i niszczyli swoje 

samochody. 

Także Panie Pośle, z mojej strony to jest krzyk rozpaczy mieszkańców. Bardzo proszę,  żeby się Pan 

Poseł wstawił za tym. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant: 

- Proszę Państwa, wydaje mi się, że więcej pytań w temacie planowanych remontów dróg nie ma. 

Część odpowiedzi padła jeżeli chodzi o Starostwo Powiatowe. 

Natomiast jeżeli chodzi o drogi wojewódzkie – były tutaj pytania, sugestie i prośby do Pana Posła. 

Myślę, że Pan Poseł chciałby się tutaj odnieść do tego, czy ewentualnie jest w mocy, a sądzę, że jest 

w mocy, bo może złożyć nawet interpelację odnośnie danych dróg, jeżeli chodzi na przykład o tą 

drogę którą zgłosiłem – czy Pan Poseł chciałby się odnieść do tego? 
 

Poseł na Sejm RP Pan Andrzej Gawron :  

- Panie Przewodniczący, Panie Starosto, Panie Wójcie, Szanowni Radni, wszyscy obecni tutaj na sali, 

witam szczególnie Sołtysów – niedawno obchodzili święto swoje – wszelkiej pomyślności życzę                        

w tych działaniach najbliżej swojego środowiska. 

Powiem tak – te sprawy, które tutaj są zgłaszane, to są takie dla was na pewno ważne sprawy, jak Pan 

tu powiedział – okrzyk takiej rozpaczy mieszkańca. Ja absolutnie deklaruję, że tym się zajmę. 

Ta sprawa przejazdu w Borowem – to wynikła już przy zaproszeniu na dzisiejszą sesję, ale będzie to 

wymagało trochę czasu. Na pewno, może nie samej interpelacji, bo to nie zawsze daje skutek, ale 

właśnie spotkań i rozmów i na pewno deklaruję, że w tej sprawie będę działał. 

Tutaj prawdopodobnie PKP PLK, które jest właścicielem linii kolejowej i w tej Spółce trzeba będzie 

podjąć rozmowy, żeby ewentualnie znaleźć jakieś rozwiązanie. 

Jeżeli chodzi o autostradę – to są trudne tematy. Jeżeli chodzi o taką uciążliwość dotyczącą przejazdu 

samochodów, ponieważ te sytuacje, gdzie czasami są wybudowane już ekrany, a mieszkańcy nadal 

się skarżą…, nie wiem, czy tam też jest tak, że są ekrany, czy w ogóle nie ma ekranów? 
 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Krzysztof Ocimek: 

- Nie ma ekranów. Ekrany są tylko na mostach. 
 

Poseł na Sejm RP Pan Andrzej Gawron: 

- Rozumiem. To myślę, że tutaj - GDDK i A w Katowicach. To może jest nawet i dobra odpowiedź, 

że jest inwestycja nie odebrana. Bo rok po tym, jak autostrada jest uruchomiona jeszcze jest 

możliwość takich właśnie inwestycji około autostrady. Czyli właśnie jeżeli taka odpowiedź jest,                    

to nie zamyka tych wszystkich możliwości, które by jeszcze mogły w tym miejscu, gdzie 

rzeczywiście jest potrzeba tego ekranu, żeby ten ekran wybudować. 
 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Krzysztof Ocimek: 

- Ale odpowiedź jest z Dyrekcji Generalnej, że to będzie za 5-6 lat albo jeszcze dłużej. 
 

Poseł na Sejm RP Pan Andrzej Gawron: 

- To bardzo bym prosił, żeby do Biura dostarczyć te odpowiedzi, tą korespondencję, te wszystkie 

dokumenty, które już w tej sprawie są, wtedy my musimy spokojnie to przeanalizować i zobaczyć                 

co w tej sprawie można zrobić. 

Na pewno takie sprawy jak zapachowe sprawy, czy właśnie takie związane z hałasem - są dosyć 

istotne, bo to jest uciążliwe dla mieszkańców. My jeżeli tego nie odczuwamy, czasami to może 

lekceważymy, ale na pewno dla tych mieszkańców, którzy w tym terenie mieszkają, to jest bardzo 

duża uciążliwość, ale to też trudny temat jest i trzeba zrobić wszystko, żeby jakieś rozwiązanie 

znaleźć. 
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    Tak samo jeżeli chodzi o tą drogę wojewódzką 494 – tutaj też bym prosił o dokumentację, bo ja 

myślę, że jakaś odpowiedź z województwa była, że jest w planie na przyszłą perspektywę finansową, 

czy jest w jakimś planie remontu w następnych latach i bardzo bym prosił o te materiały.  

Na pewno będę rozmawiał z Marszałkiem i starać się będę przekonać go, żeby w tej przyszłej 

perspektywie finansowej… . Ja w tej chwili przeprowadziłem, bo byłem sprawozdawcą takiej dużej 

ustawy, która właśnie dotyczy środków europejskich, wszystkich środków – środków z odbudowy, 

spójności, wszystkich środków europejskich. Te zasady są podobne jak były w poprzedniej 

perspektywie, uzupełnione o pewne rozwiązania wynikające z rozporządzeń Unii Europejskiej,                      

ale myślę, że już takie sygnały dochodzą, że w najbliższych dniach będzie ta decyzja już                             

o dostępie tych środków i myślę, że właśnie w tej perspektywie akurat jest szansa, żeby tą drogę 

wojewódzką zrobić. 

     Tam są właśnie środki z Krajowego Planu Odbudowy - z KPO, ale też bym prosił właśnie o te 

materiały wszystkie, bo jeżeli było cały czas wnioskowane do województwa, do Zarządu 

Województwa Śląskiego, żeby tą drogę modernizować, remontować, to na pewno też była jakaś 

odpowiedź i wtedy też musimy zobaczyć gdzie tą inwestycje i w jakiś sposób starać się, żeby ją 

przyspieszyć. 
 

Następnie Pan Poseł kontynuował: 

- To są te trzy sprawy, które zanotowałem z tych pytań. 

Cieszę się, że dostałem to zaproszenie, ja też pracuję w Komisji Samorządu Terytorialnego, także                  

te sprawy samorządu są mi bardzo bliskie i na pewno zawsze, jeżeli będę miał czas i jeżeli obowiązki 

mi pozwolą, to będę na sesji. Ja jeżeli tylko mam zaproszenie i w kalendarzu nie ma jakiś terminów 

takich, które kolidują, to ja staram się być na sesji, obojętnie z jakiej Gminy to jest zaproszenie,                     

czy z małego Powiatu Lublinieckiego, czy z Kłobuckiego, czy z Częstochowskiego.  

Po pierwsze dlatego, żeby wysłuchać tych problemów, które są zgłaszane na sesjach, bo właśnie 

Państwo z tymi problemami tutaj najbardziej się stykacie i moje jest takie zadanie, żeby ewentualnie 

przenieść te problemy właśnie tam do Komisji Sejmowej, czy potem to przekuć w jakąś ustawę,                    

czy z takimi sprawami, które czasami nie wymagają ustawy, a też można bardzo szybko rozwiązać                 

z korzyścią dla samorządów.  

To zawsze jest tak, że samorządy przedstawiają takie stanowisko, że brakuje środków, szczególnie 

teraz w tym okresie który mamy. Jest sytuacja po covidowa, dobrze że już pandemia trochę 

odpuszcza, jest taki okres wiosenno-letni i oby następnej fali nie było, ale wiemy z czym to było 

związane. Z zamknięciem firm, z zamknięciem nawet urzędów, z pracą zdalną, z samoizolacją,                   

z izolacją. To są naprawdę takie sytuacje, które bardzo miały wpływ na funkcjonowanie samorządu.                                

Ale też wojna na Ukrainie. To jest nasz sąsiad, czyli my jesteśmy praktycznie przy granicy, takim – 

można powiedzieć - państwem przyfrontowym. Przy okazji chciałem podziękować Panu 

Przewodniczącemu, na ręce Pana Przewodniczącego, Pana Wójta, Pana Starosty – za wszystko co 

samorządy robią teraz w tej trudnej sytuacji, kiedy uchodźcy w takim szerokim strumieniu napływają 

do naszego kraju, też na pewno tutaj do Powiatu Kłobuckiego. 

Dziękuję za te działania z nadawaniem numeru PESEL, bo to jest duże organizacyjne zadnie,                    

ale też za Państwa pośrednictwem wszystkim Mieszkańcom, którzy na pewno bardzo się 

zaangażowali, bo widziałem to z bardzo bliska u nas w Powiecie Lublinieckim. Ale też u was na 

pewno i organizacje OSP i inne Stowarzyszenia się w to zaangażowały, dlatego bardzo, bardzo 

serdecznie za to dziękuję, za każde takie działanie. 

Ale chciałem tutaj podkreślić, bo różne sygnały się pojawiają – wiadomo, to są pierwsze dni wojny, 

napływ uchodźców jest bardzo duży, to jest ponad 2 mln osób. Część z tych osób wyjeżdża,                            

ale w dużej części one zostają w Polsce i te ustawy, te uregulowania, które zostały przyjęte,                                

nie uprzywilejowują w żadnym stopniu uchodźców. 

To są ustawy, które dają im pewne prawa jeżeli chodzi o zasiłki społeczne, bo musimy, to są głównie 

kobiety, dzieci – wyjść z tą pomocną dłonią, ale nie ma tak, że mają jakieś większe przywileje                          

w służbie zdrowia, w oświacie. To są takie uregulowania, które jak gdyby pomagają im, ale też się 

takie różne sygnały pojawiają, że są jakieś większe przywileje.  
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Nie, nie ma takich, tak Państwo nie będzie działać, żeby te większe przywileje dawać. Oni otrzymają 

pomoc taką szczodrą i od serca, ale na pewno nie będzie to kosztem naszych obywateli. To taka 

uwaga tylko, ale myślę, że istotna dosyć.  

Tu mógłbym dużo rozmawiać jeżeli chodzi na przykład o włączanie uczniów do szkół, ale tutaj może 

nie czas i temat, ale jeżeli będą takie pytania, to mogę to rozwinąć, jak to się ma dziać, jak to jest 

preferowane przez Ministerstwo, czy inne sprawy z tym związane, ale może na tym zakończę. 

Pracuje też w Komisji Gospodarki – tam jestem szefem podkomisji małych i średnich 

przedsiębiorców – i tu mi też bardzo zależy na tym, żeby nasze firmy, szczególnie te małe, miały 

dobre warunki funkcjonowania. Niestety „Polski Ład”, który miał bardzo dużo dobrych założeń, 

chociażby kwotę wolną od podatku do 30 000 zł, drugi próg podatkowy zwolniony, ale niestety nie 

do końca te przepisy zostały prawidłowo wdrożone. W tej chwili likwidujemy tą ulgę dla klasy 

średniej jak gdyby na rzecz zmniejszenia podatku, bo to jest rozwiązanie systemowe. Ta ulga dla 

klasy średniej to był wzór, który nawet w biurach rachunkowych, księgowe nie umiały się za bardzo 

w tym połapać. Dlatego staramy się to teraz właśnie naprawić poprzez obniżenie pierwszej składki                              

z 17% do 12%, tak, żeby właśnie te osoby które zarabiają poniżej 13 000 zł miesięcznie, mogły być 

spokojne, że nie stracą na tych uregulowaniach. 

Nasze działania, które też były w Komisji z rzecznikiem małych i średnich przedsiębiorstw, 

spowodowały, że np. dla osób prowadzących liniowo działalność gospodarczą, ta składka zdrowotna 

została obniżona z 9,0 % do 4,9%, ale również teraz tym rozwiązaniem, kiedy wprowadzamy, 

obniżamy tą stawkę podatku z 17% do 12%, to również wyłączamy składkę na ubezpieczenie 

zdrowotne z podstawy opodatkowania, dla tych podatników na podatku liniowym, karcie podatkowej 

i ryczałcie.  

To też będzie takie dobre rozwiązanie dla tych osób, które prowadzą działalność gospodarczą. 

My mamy w naszym kraju prawie 2 mln. mikroprzedsiębiorców, czyli takie osoby, które są małymi 

firmami i zatrudniają do 10 pracowników. Nasze działania w Komisji się głównie skupiają na tym, 

żeby tą energię, ten kapitał w postaci tych przedsiębiorstw rozwijać i ratować. 

Tutaj w tym kontekście powiem jeszcze o takim nowym programie – bo tą fotowoltaiką dosyć się tak 

szeroko zajmuję. Chodzi o program, który będzie takim następcą „mojego prądu”. Nie wiem, czy 

Państwo z tym poprzednim programem się zapoznali, ale to było 5 000 zł dofinansowania do 

instalacji fotowoltaicznych. Potem było to 3 000 zł, bo tych instalacji bardzo już dużo powstało. 

Myśmy zaczynając ten program fotowoltaiki w 2015 roku mieli 4 tys. instalacji fotowoltaicznych                   

w skali kraju, a w tej chwili po tych dwóch programach i po tym dobrym systemie rozliczeń – tych 

instalacji powstało, w tej chwili jest – 840 tys. instalacji fotowoltaicznych. Czyli to jest skok nawet 

większy niż kilkuset procentowy. 

Te instalacje funkcjonują, ale pojawiły się pewne problemy z sieciami  niskiego napięcia, ponieważ 

tak gwałtowny wzrost spowodował, że jednak te instalacje nie do końca były przygotowane na to. 

Więc jest nowy system rozliczeń, który jest może mniej korzystny, ale ta dotacja, która będzie teraz 

od kwietnia, będzie jak gdyby wspierać budowę instalacji fotowoltaicznych z własnym magazynem 

energii. Czyli ktoś, kto sobie zainstaluje instalację fotowoltaiczną, żeby tą energię użytkował u siebie, 

a nie oddawał ją do sieci, będzie mógł zainstalować też magazyn energii, który np. w dzień będzie 

dużo energii ze słońca, będziemy mogli ją zmagazynować i w nocy tą energię zużywać.                            

Oprócz tego będą w tym programie pompy ciepła.  

Nie mogę w tej chwili jeszcze powiedzieć o kwotach, bo to już jest domena Pani Minister  

Środowiska i ona na pewno dokładnie już na początku kwietnia ten program przedstawi. 

Jeżeli chodzi o te sprawy, które też dla mnie są ważne, a Wręczyca Wielka chyba też tutaj to jest 

gmina, która jest też częściowo gminą rolniczą i na pewno to co się dzieje w tej chwili z cenami,                 

z brakiem stabilności tych cen, z cenami paliwa, z cenami nawozów. Bardzo uderza to w rolników                

i tutaj są naprawdę wszelkie działania podejmowane, żeby ograniczyć skutki tych zmian cenowych. 

Dlatego są obniżane podatki, dlatego są obniżone akcyza na paliwo, dlatego już jest zgoda Unii 

Europejskiej na dopłatę do nawozów, jest zgoda na to, żeby wykorzystać środki z rezerwy, jest zgoda 

na to, żeby ugory też można było zagospodarować. To są wszystkie działania, które są podejmowane, 

żeby rolnictwo ochronić przed tymi skutkami. 
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W ogóle jeżeli chodzi o tą sytuację na wschodzie, na Ukrainie – niestety szanowni Państwo i to na 

spotkaniu w Ministerstwie wybrzmiało – w takiej skali makro, może nie chciałbym tutaj wprowadzać 

takiego niepokoju, ale to jest bardzo duże zagrożenie braku produktów żywnościowych może 

nastąpić. 

Ukraina była jednym z większych producentów zboża i innych produktów rolnych i tutaj jeżeli cały 

ten rynek się załamie, to w skali kraju, czy Europy, czy nawet świata, może się okazać, że będą 

bardzo duże braki właśnie tych produktów rolnych. I my jako Państwo już się na to przygotowujemy, 

te zapasy są już w tej chwili robione i myślę, że te działania które są podejmowane, są w takim 

dobrym kierunku, żeby zabezpieczyć. 

Jeżeli chodzi jeszcze o te sprawy samorządowe – dziękuję Panie Wójcie, dziękuję Państwu Radnym, 

Panie Przewodniczący za to, że tutaj funkcjonuje, jest wykorzystywany fundusz przewozów 

autobusowych. 

Bo naprawdę to jest takie narzędzie, które po likwidacji PKS-ów, czy czasami takiej złej sytuacji 

ekonomicznej, bo to też było spowodowane trochę może taką formą ich działania, które nie były 

odporne na konkurencję prywatną, ta działalność się ograniczyła, ale właśnie korzystając z środków 

funduszu  przewozów autobusowych, możemy sprawnie zapewnić nawet w takich gminach wiejskich 

transport publiczny. To naprawdę się mieszkańcom należy i trzeba maksymalnie wykorzystywać te 

środki i tak organizować transport publiczny, żeby mieszkańcy mieli możliwość dojazdu do miejsc 

pracy, do szkół i to nie jest tak, że tutaj są gorsi mieszkańcy, niż np. w metropolii, w Chorzowie,                            

w Katowicach czy w Bytomiu. Tam ten transport publiczny jest rozwijany, jest dotowany przez 

samorządy. Tak samo tutaj, myślę, że to jest też narzędzie do tego, żeby z tego korzystać. 

Nie wiem jaki stopień jest wykorzystania, ale ten fundusz rozwoju dróg  - to jest następne narzędzie, 

gdzie właśnie na drogi lokalne, gminne, powiatowe – można wykorzystywać.  

U nas w woj. śląskim – naprawdę bardzo racjonalnie ten fundusz rozwoju dróg jest wykorzystywany 

i jeżeli Pan Wójt będzie składał wnioski, czy Starostwo będzie składało wnioski – zawsze proszę też 

do mnie, do biura – informację taką, jakie wnioski zostały złożone, żeby mieć taką informację.  

Zawsze też jest ten etap merytorycznej oceny wniosków. Te parametry kwalifikacji do remontu, czy 

modernizacji dróg zostały w tej chwili tak zmienione, że właśnie te małe gminy, te nawet czasami 

kilkusetmetrowe odcinki dróg mogą być remontowane i modernizowane i na pewno jeżeli takie 

wnioski będą tutaj ze strony Gminy czy z Powiatu – to w jakimś zakresie..., Powiat praktycznie – ja 

nie pamiętam tych rozdań, jeżeli były parametry takie, warunki które są w ustawie przewidziane,                      

żeby były takie odmowne wnioski. Także bardzo proszę żeby z tych właśnie środków korzystać. 

I mamy program inwestycji strategicznych. Był program pilotażowy, teraz jest drugi nabór, już 

zostały wnioski złożone. To są dodatkowe takie środki, które są dla samorządów przeznaczone, 

ponieważ chociażby przez obniżenie podatków, te środki, które są takimi środkami własnymi 

samorządu, jednak trochę zostały zmniejszone. 

Więc tutaj, jak gdyby, dodatkowo budżet jest zasilany samorządów przez te środki inwestycyjne.                 

To są właśnie środki, które są na inwestycje najbardziej potrzebne dla mieszkańców, ponieważ to 

widać konkretnie, jeżeli jest dany odcinek drogi, jeżeli jest przedszkole termomodernizowane, boisko 

zrobione, to na pewno służy to mieszkańcom. 

Oczywiście oprócz tych, takich – można powiedzieć – jednak w jakimś zakresie uznaniowych 

środków, które są dla Gminy przeznaczone, to chyba Panie Wójcie pod samym końcem roku 2021 

była taka jednorazowa dotacja do subwencji. Tu chyba Wręczyca – gdzieś ok. 3 mln – taką dotację 

dodatkową… 

Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński: 

- 4 mln 600 tys. zł dostaliśmy. 

Poseł na Sejm RP Pan Andrzej Gawron: 

- To są takie środki, które całkowicie wynikają z algorytmu, po przeliczeniu, biorąc pod uwagę ilość 

mieszkańców, zdolności inwestycyjne. Każda Gmina takie środki pod koniec 2021 roku otrzymała,                   

a w tym roku będzie taka dotacja jeszcze rozwojowa, która też będzie uwzględniać plany finansowe, 

które Gmina robiła na ten rok. Tak, żeby Gminy nie traciły funduszy, którymi mogą dysponować. 
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Ja już dziękowałem za ten fundusz przewozów autobusowych, ale widzę, że też macie program                    

i  pozyskaliście 245 tys. na asystenta osobistego osoby niepełnosprawnej. To jest bardzo ważne, 

mamy osoby, które są naprawdę w trudnej sytuacji. Dla mnie to też jest bardzo ważne. Wiadomo – 

zawsze jest taka dyskusja ideologiczna na temat ochrony życia, ale zadaniem Państwa 

najważniejszym jest to, żeby tym osobom, które już są niepełnosprawne, urodzą się niepełnosprawne, 

czy nabędą tą niepełnosprawność z innych powodów – z wypadków, żeby Państwo im zapewniło jak 

największe środki na to, żeby funkcjonowali w środowisku, żeby miały te osoby różne ułatwienia, 

żeby miały dodatkowe środki finansowe. 

Znam rodziny, które praktycznie osobą niepełnosprawną opiekują się 24 godz. na dobę i naprawdę 

musimy zrobić wszystko, żeby była taka opieka wytchnieniowa, żeby właśnie był ten asystent osoby 

niepełnosprawnej. Ze wszystkich tych narzędzi, które są w Ministerstwie Rodziny, Polityki i Pracy – 

zachęcam Gminę żeby korzystać. 

Dziękuję za to, że chociażby w tym programie właśnie Gmina bierze udział i to jest wykorzystywane. 

  Z takich większych inwestycji – widziałem, że była budowa boiska w Truskolasach i to też były 

środki zewnętrzne, które Gmina pozyskała. 

Tych środków, które są przeznaczane z różnych programów – jest sporo, a teraz w tej nowej 

perspektywie 2021- 2027 – będzie jeszcze więcej. Także trzeba zrobić wszystko, żeby przygotować 

projekty, żeby przygotować dobrze przetargi, żeby nawet w tym czasie takim trudnym, gdzie rosną 

ceny materiałów, czy usług – jednak maksymalnie te środki wykorzystać i maksymalnie starać się, 

żeby Gmina się rozwijała. 

     Na koniec jeszcze raz deklaruję, że te trzy sprawy, które zanotowałem - czyli przejazd kolejowy        

w Borowem – zamknięty, jak rozumiem czekający na wiadukt, autostrada – jeżeli chodzi o te 

uciążliwości hałasu i droga wojewódzka 494 – będziemy się tym zajmować i starali się maksymalnie 

w tym kierunku działać, żeby te sprawy pozytywnie zostały rozwiązane. 

 

Na tym Poseł na Sejm RP Pan Andrzej Gawron zakończył swoje wystąpienie. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant stwierdził, iż uważa, że punkt dotyczący 

planowanych remontów został zakończony. 

Zaproponował, że jeśli do Pana Posła będą jakieś wnioski czy sugestie, to prosi o zgłaszanie                   

w kolejnym punkcie „Wnioski”. 

 
 

Ad. 5 
 

         Wnioski. 
 

W niniejszym punkcie głos zabrali: 
 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant: 

- Ja mam do Pana Posła prośbę, a mianowicie o interwencję w sprawach dofinansowania                                        

z rządowego funduszu „Polski Ład”. Ponieważ złożyliśmy dwukrotnie – pierwszy wniosek został 

odrzucony, następnie w drugim rozdaniu został przedstawiony następny – czyli ten sam, tylko                           

w drugim rozdaniu, a chodzi o rozbudowę budynku szkolno-przedszkolnego w miejscowości Kalej. 

Jest to rozbudowa przedszkola wraz z żłobkiem, salą gimnastyczną i zapleczem sanitarnym.  

Jak wiecie Państwo, jeżeli chodzi o trend, jaki panuje obecnie, czyli rozwój rodziny – dla mnie jest to 

nie zrozumiałe, dlaczego ten wniosek w pierwszym rozdaniu został odrzucony, ponieważ my idziemy 

naprzeciwko temu trendowi, a mianowicie w tej miejscowości praktycznie podwoiła się liczba 

małych dzieci. Obecnie te dzieci nie mają gdzie w zasadzie przebywać, dochodzi do sytuacji 

naprawdę skrajnych i złożenie tego wniosku powtórnie - myślę, że Pan Poseł też w jakiś sposób 

poprze i dojdzie do realizacji tego.  
 

Poseł na Sejm RP Pan Andrzej Gawron: 

- Panie Przewodniczący jaka tam jest kwota na ten wniosek? 
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Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant: 

- Kwota nie jest mała, ponieważ jest to 12 mln 27 tys. zł 
 

Poseł na Sejm RP Pan Andrzej Gawron: 

- Powiem z czego też wynikało to pierwsze rozdanie – pierwsze rozdanie było pilotażowe. Tam 

rzeczywiście było 20 mld zł, a Gminy złożyły wnioski na 80 mld złotych. Trzeba było jak gdyby 

pewien klucz przyjąć. 

Dobrze jest też zawsze z Biurem Poselskim kontaktować, bo czasami Gminy - jeżeli była na przykład 

pula, chyba w tym trzecim - do 80 mln, to niektóre Gminy dały całe 80 mln – wpisując wszystkie 

drogi, które mają - takie duże miasto na przykład, które mają na swoim terenie. To było nie logiczne, 

było wiadomo już od razu, że taki wniosek nie zostanie zrealizowany po prostu. 

Tak jak mówię – zawsze dobrze jest taki roboczy kontakt z Biurem mieć, bo możemy takie 

informacje, które też dotyczą pewnych bieżących spraw przekazywać. 

Ja oczywiście tutaj poproszę Panie Wójcie – bo tam 3 wnioski żeście składali na ten fundusz, żeby 

przesłać wszystkie do Biura i zobaczymy, jakie będą możliwości, ale myślę, że na pewno – jeżeli 

chodzi o żłobek i rozbudowę przedszkola, to na pewno jest taka inwestycja, która wymaga wsparcia. 

Tutaj chcecie to zrobić całościowo, ja byłem ostatnio w Gminie Ciasna, gdzie miejsce takie – żłobek 

- Wójt zrealizował w ramach „Maluch Plus” i tam było bardzo duże dofinansowanie.                                 

Praktycznie chyba 40 miejsc w tym żłobku i to jest mała Gmina i wszystkie te miejsca od razu 

zostały wykorzystane.  Na pewno jest zapotrzebowanie na tego typu usługi. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant: 

- Panie Pośle, chodzi mi przede wszystkim o jedną rzecz. Ponieważ wszelkiego rodzaju wnioski,                    

te które składamy czy do „Polskiego Ładu”, czy inne – rozpatrywane są w sposób taki, że jest jakiś 

algorytm do którego podstawia się dane, ale zależy jak te dane się podstawi. Gmina Wręczyca 

Wielka jest naprawdę dużą Gminą i niech mi Pan wierzy, że tutaj poparcie akurat jeżeli chodzi… – 

Pan widzi jak to wygląda, jeżeli chodzi o poparcie dla partii rządzącej, ponieważ wygrała w Gminie 

Wręczyca Wielka partia rządząca, a tych środków jest coraz to mniej. Ja ubolewam, ponieważ  jestem 

ponad  20 lat radnym, niezrzeszonym w żadnej partii politycznej, jestem typowym samorządowcem               

i jest mi przykro, ponieważ ostatnio my siedzimy na Komisjach i liczymy pieniądze. Dochodzi do 

sytuacji naprawdę skrajnych, bo trzeba rezygnować z niektórych rzeczy. Proszę mieć to na uwadze 

jako Poseł z naszego terenu, aby też troszeczkę zadbać o tą naszą Gminę. 
 

Poseł na Sejm RP Pan Andrzej Gawron: 

- Może właśnie jest taki błąd, że jestem tu po raz pierwszy, jak sprawuję, jestem drugą kadencję już 

Posłem, ale jeżeli jest tylko zaproszenie, jeżeli mamy taką bieżącą informację i kontakt – to 

naprawdę, absolutnie tu już nie chodzi o jakieś nawet preferencje polityczne, ale wiadomo,                           

że mieszkańcy potrzebują takich inwestycji i jak najbardziej, jeżeli  jest oczywiście taka możliwość, 

to wspieram,  a jeżeli są też takie informacje, których mogę udzielić, bo czasami niektóre Gminy nie 

do końca racjonalnie podchodzą do tego i trzeba też patrzeć właśnie jaka jest kwota w funduszu, jakie 

są priorytety w danym działaniu. Na pewno najpierw trzeba te wszystkie formalne kryteria zapewnić 

i myślę, że absolutnie każda Gmina zasługuje na to, żeby takie inwestycje robić. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant: 

- Panie Pośle, deklaruję z tego miejsca, że będzie Pan zapraszany coraz częściej, z tym, że taka moja 

dygresja – ostatnio jak zaprosiłem 12 lat temu Posła, to się już nie pokazał. 

 

Dalej głos zabrali: 
 

Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński: 

- Panie Pośle, korzystając z tych informacji co do Komisji, w których Pan Poseł pracuje – oczywiście 

wskaźniki inwestycyjne w znacznym stopniu ułatwiły nam, czy inwestycje, na które dostaliśmy 

dofinansowanie w znacznym stopniu pozwoliły nam uzyskać wskaźniki długofalowe jeżeli chodzi                   

o Wieloletnią Prognozę Finansową. 
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Aczkolwiek myślę też, że dobry jest moment na to, żeby  teraz zasygnalizować inną rzecz, co do 

której wszelkiego rodzaju wprowadzane rozwiązania, m.in. to najnowsze, które ma obniżyć podatek     

z 17% na 12% , powoduje, że Gminy tracą dochody. 

Niestety wydatki bieżące Gminy tylko rosną i my dzisiaj stoimy przed dylematem takim, że za chwilę 

nie będzie możliwości inwestycyjnych jakichkolwiek, bo wszelkie środki będą przeznaczone na 

bieżące wydatki. Jest nie dawno przyjęta ustawa o zwiększeniu wynagrodzenia dla nauczycieli, która 

też wygeneruje, bo mamy 9 placówek oświatowych, to jest bardzo duża Gmina, dużo osób 

pracujących, te koszty nam cały czas wzrastają. 

 Przetarg na prąd, ostatni, spowodował, że z niecałego 1 mln rocznie, najniższa oferta, która nie 

wiadomo czy się utrzyma, bo przy tych cenach prądu też rezygnują osoby które podpisują umowy, 

wzrosła do 3 mln 900 tys. czyli to jest 3 mln tylko na prądzie. Wiemy co się dzieje z cenami 

ekogroszku, oleju opałowego, benzyny. 

Także tutaj, jeżeli można by zwrócić uwagę na takie sprawy legislacyjne, żeby rzeczywiście tym 

samorządom w tej trudnej sytuacji, kiedy też musimy ponosić koszty związane choćby z pomocą 

osobom uciekającym przed napaścią Federacji Rosyjskiej na wolną Ukrainę, powodują, że 

niejednokrotnie nawet chęć pomocy w stosunku do przepisów, które obowiązują, w znacznym 

stopniu ograniczają i myślę, że dobrze byłoby, jeżeli strona rządząca poświęciłaby trochę czasu na to, 

żeby samorządom zluzować obostrzenia które są, bo te wskaźniki w czasach spokoju, pokoju, bez 

pandemii były możliwe do zrealizowania, przy tych, tak znacznych skokach cen, kosztów i przede 

wszystkim tych wydatków bieżących powodują, że samorządom będzie naprawdę trudno dopinać 

budżety i szykować je na przyszłe lata. 
 

Poseł na Sejm RP Pan Andrzej Gawron: 

- Z tego co pamiętam Panie Wójcie, już częściowo te wskaźniki zostały złagodzone – i to w ustawach 

covidowych i teraz też w tych ustawach, które były przyjmowane, ale zapewniam, naprawdę wszyscy 

członkowie Komisji Samorządu Terytorialnego, Polityki Regionalnej – niezależnie od opcji, 

wspierają samorządy, bo widzimy tą trudną sytuację. Widzimy, że tych środków jest coraz mniej.                

Jest sytuacja taka nadzwyczajna i były prace prowadzone nad tym, żeby zwiększyć dochody własne 

Gmin, żeby Gmina miała swoje środki. Cały był taki pakiet przygotowywany, niestety w tej chwili 

zostało to trochę odłożone, ale myślę, że trzeba będzie w przyszłym okresie do tego wrócić, żeby 

tych środków było więcej, żeby Gmina miała większy udział w tych środkach. Są różne pomysły                  

na to, ale może teraz nie czas na to, żeby na ten temat rozmawiać. Na pewno jest to, że są 

zagwarantowane w ustawie pomocy dla uchodźców z Ukrainy środki dla samorządów.  

Wczoraj rozmawiałem z Wiceministrem Edukacji – mówi, że na dniach będą przyznane środki jeżeli 

chodzi o transport tych dzieci na przykład do szkół, czy oddziałów przygotowawczych, bo cały czas 

jest apel o to, żeby takie oddziały przygotowawcze formować. Nie dołączać dzieci z Ukrainy do 

oddziałów które już istnieją, tylko jednak żeby formować te oddziały przygotowawcze. 

 Po pierwsze – tam będzie większa dotacja,  po drugie - one się będą lepiej aklimatyzować, po trzecie 

– tam są uproszczone warunki. Nawet nie musi być taki oddział w szkole, może być w innym 

pomieszczeniu. Będzie właśnie refundowany też dowóz tych uczniów i 6 godzin nauki języka 

polskiego – to w takim kierunku bym prosił, żeby samorządy też szły. Mogą być porozumienia 

między Gminami, że np. jeżeli w Kłobucku jest taki oddział, żeby na przykład Gminy jeżeli mają 

kilkoro dzieci, które by podejmowały naukę, żeby właśnie do takiego oddziału przygotowawczego 

dowozić.  Ale tak jak mówię – tutaj środki są zagwarantowane i już zabezpieczone i samorządy                    

na pewno te środki otrzymają. Oprócz tego będzie ta subwencja rozwojowa, która będzie jak gdyby 

brała pod uwagę i obniżkę podatków i większe koszty np. energii, które są używane.                               

Także absolutnie tutaj rozumiem te sprawy i my nad tym też staramy się czuwać, pracować i starać 

się, żeby te środki które trafiają do Gmin nie były mniejsze. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant: 

- Panie Pośle, ja mam jeszcze jedno pytanie, mianowicie kiedy możemy liczyć na jakieś środki 

dotyczące uchodźców? W obecnej sytuacji, z tego co się orientuję, nasza Gmina utrzymuje ok. 30-40 

osób.  
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Poseł na Sejm RP Pan Andrzej Gawron: 

- Panie Starosto ile jest umów zawartych z takimi większymi ośrodkami, gdzie są – to jest kilka, 

kilkanaście takich umów, na bazie których macie na przykład osoby, które są już w tych ośrodkach? 

Bo są też osoby, które są w prywatnych mieszkaniach, ale w takich oficjalnie, z umów wynikających? 
 

Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński: 

- Gmina Wręczyca Wielka przygotowała 140 miejsc. To są dwie jednostki OSP i placówka szkolna                  

z zapleczem… 
 

Poseł na Sejm RP Pan Andrzej Gawron: 

- Ale to są takie miejsca przygotowane na wypadek tej drugiej fali, że są przygotowane, czy tam już 

są rodziny? 
 

Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński: 

- Myśmy przyjęli pierwszych uchodźców 28 lutego i to była łączna liczba osób już ponad 150,                    

czy nawet 200. Część osób która przyjeżdża, wyjeżdża następnego dnia, albo po 2-3 dniach 

organizacji. Na ten moment, stale przebywa u nas – na dzień dzisiejszy – 26 osób, tj. w jednostce 

OSP w Długim Kącie. Przy czym można powiedzieć, że niepokojące jest to, że do dnia dzisiejszego 

nie została odesłana – chyba że się coś zmieniło Panie Starosto – umowa z Panem Wojewodą                     

na pozyskanie środków. Były też pewne różnice w ustaleniach początkowych, a z tego co mamy 

zaoferowane. No i mamy taką niestabilność, pieniądze z zarządzania kryzysowego, które mogliśmy 

uwolnić, zaczynają się powoli kończyć. Przygotowanie tych punktów to nie tylko nocleg                               

i wyżywienie, bo tutaj województwo nas wsparło łóżkami, zbiórki u nas w Gminie i na terenie całego 

Starostwa, pozwoliły doposażyć częściowo w pościel, ubrania, ręczniki – takie rzeczy, plus to co – 

myślę, w największym zakresie – to mieszkańcy Gminy i Powiatu, którzy rzeczywiście 

odpowiedzieli na ten apel i zapewnili wiele środków żywnościowych. Pozostałe musimy kupować. 

Ale też pozostały inne kwestie nieuregulowane, takie, że te remizy tak naprawdę przy 5 czy 50. 

osobach ponoszą te same koszty związane z utrzymaniem, ogrzewaniem, zakupem energii 

elektrycznej. Musieliśmy dokupić kuchenki, bo takie zwykłe na 1 imprezę – to jest całkiem inaczej.                        

I te koszty są, a na dzień dzisiejszy umów nie mamy, nie wiemy tak naprawdę na co możemy liczyć                     

i tutaj prośba, że jeżeli będzie możliwość z Panem Wojewodą porozmawiać. Wiemy, że problemów 

jest dużo, ale to już minął miesiąc i dalej nie wiemy, czy będziemy mieć środki. 
 

Poseł na Sejm RP Pan Andrzej Gawron: 

- Ja wiem, że pierwsze środki zostały wypłacane, tylko nie wiem – to przez Powiat kierujecie, czy 

bezpośrednio do Wojewody? 
 

Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński: 

- Tak, przez Powiat. 
 

Starosta Powiatu Kłobuckiego Pan Henryk Kiepura: 

- Panie Pośle, Panie Przewodniczący, włączając się w temat Ukrainy - ja na koniec poproszę Pana 

Posła o coś właśnie w tym temacie co mówił Pan Wójt, bo rozumiem, że ten element zaskoczenia, 

rozruchu jakby całych tych proceduralnych spraw jest dość długi, ale to wreszcie wystartuje. 

Wczoraj otrzymaliśmy od Wojewody porozumienie za ten pierwszy okres 25 luty – 6 marzec.                               

W związku z tym podpisałem umowy z Gminami i one są w Gminach już i jak tylko będzie wpisany 

numer właściwy konta, to myślę, że te pierwsze przelewy jutro puścimy. Wysłałem też do Wojewody 

porozumienie kolejne, więc myślę, że jak to ruszyło, to teraz trochę przyspieszy, ale na dzień 

dzisiejszy stan faktycznie jest taki, że na razie wszystkie koszty jakie ponosimy tutaj utrzymując tych 

uchodźców – na wczoraj w raporcie do Wojewody mieliśmy ich 398-miu – to myślę, że 

uwzględniając rotację – Pan Wójt jeszcze jest bliżej na co dzień czy na noc nawet, bo interwencji                  

w nocy są dziesiątki, to myślę, że co najmniej z 1,5 tys. jeżeli nie więcej uchodźców jedną dobę, dwie 

czy trzy - spało pod dachem zorganizowanym przez samorządy Powiatu Kłobuckiego, czy to osiem 

Gmin, czy Starostwo Powiatowe w Kłobucku. Na razie wszystkie te koszty my ponosimy, podobnie 

jak te, o których Pan mówił w obszarze oświaty. Jest zapowiedź, że będą pieniądze, ale my mamy już 

uczniów w szkołach, w podstawowych pewnie też, w średnich tak samo.  
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Duże zamieszanie wprowadziła decyzja strony ukraińskiej o zdalnym nauczaniu. Podobnie                                   

z większymi lub mniejszymi problemami nasi lekarze, czy szpitale świadczą usługi. Więc na razie 

wszystkie te świadczenia oświatowe, zdrowotne, czy bytowe, zaopatrzenia, dachu nad głową – 

wszystko w naszym Powiecie dźwigają samorządy. Pierwsze pieniądze drobne pójdą jutro i mam 

taką prośbę, bo te stawki określone w ustawie są niewystarczające i to bardziej mówię w imieniu 

Wójtów i Burmistrzów z naszego terenu – mamy grupę ludzi w Strażnicach i tam jest określona 

stawka 40 zł, która jest w zupełności nie wystarczająca. 

To co mówi Pan Wójt, gdyby w tej remizie mieć 20 na stałe – owszem można w dłuższej 

perspektywie to zbilansować i jeszcze mieć na jakiś drobny remont na zakończenie tego. 

 Natomiast ta rotacja jest duża i wczoraj spotkałem Prezesa z Kulejów – nie mieli chyba nikogo,                

ale budynek jest w gotowości, zgłoszony do Wojewody, musi być ogrzany. Dzisiaj węgiel – 1 tona 

kosztuje 2000 zł, kubatura budynku jest potężna, więc sygnalizuję, że to jest nie wystarczająca 

stawka. Jest obawa, to co się już dzieje na południu województwa, kiedy obniżono stawkę 

hotelarzom, to już z kilku hoteli musieli Starostowie, czy Wójtowie ewakuować uchodźców,                         

bo prywatna własność – mówi – zabierzcie mi ludzi, bo ma turystów za 3 razy większą stawkę.                            

Też z Wojewodą rozmawiałem i Wojewoda się tego obawia, że gdyby nie daj Boże doszło do drugiej 

fali, a w rejonie Lwowa jest ok. 1,5 mln ludzi, w innych miastach też. Gdy będzie druga fala i znowu 

będzie 1 mln, czy 1,5 mln,  to już tej bazy nie będzie, a ten odruch serca pewnie jeszcze jakiś będzie, 

ale pewnie nie taki jak w pierwszej fazie. Dlatego jest prośba, żeby ten głos samorządu przekazać.  

Ta stawka musi być większa i tak dyskutowana z Wójtami – tj. 70 zł w budynkach użyteczności jak 

OSP - byłyby środkami, gdzie można by nawet jakąś pomoc na stałe, na jakąś umowę-zlecenie, czy 

na ¼ etatu zapewnić. Bo nie można na całą dobę obcych ludzi zostawić w budynku, bo się po prostu 

Strażacy o to boją, oni to budowali społecznie. Strażnice mamy wyremontowane, jest wysoki 

komfort, nie we wszystkich są prysznice, ale nawet Wojewoda prosił, że na ten standard już nie 

patrzymy, żeby był prysznic. Żeby było ciepło, łóżko, umywalka, ciepła woda.  
 

Poseł na Sejm RP Pan Andrzej Gawron: 

- Panie Starosto, właśnie to co Pan podniósł – może być druga fala i w tej chwili myśmy już przyjęli 

ponad 2 mln tych uchodźców. To są bardzo duże koszty dla Państwa, to są koszty jeżeli chodzi                          

o świadczenia – to są koszty jeżeli chodzi o służbę zdrowia, o edukację i były takie plany, żeby te 

stawki były większe, ale też trzeba tutaj bardzo racjonalnie podchodzić. Jeżeli rzeczywiście nie ma 

tych osób i nie widać w takim bardzo nawet jakimś przewidywalnym okresie, że nie będzie, to raczej 

starać się nie ogrzewać, czy wyłączyć to itd., bo to są koszty, które samorządy ponoszą.  

Trzeba bardzo racjonalnie do tego podchodzić. Ja wiem, że dobrze by było, żeby stawka była 

większa, wtedy by to było takie bardziej dla samorządów korzystne i jak gdyby zapewniało te koszty 

które ponoszą, ale też musimy się liczyć z tym, że tych osób jest bardzo dużo i może napłynąć 

jeszcze większa fala.  Także też musimy na to racjonalnie patrzeć. 

Jeśli chodzi o tych hotelarzy, to różnie to bywa. Bo jeżeli oni mają rzeczywiście wybór między 

dochodowym turystą i osobą uchodźcą, to wybiorą tego dochodowego turystę, ale czasem jest taki, 

gdzie jest dużo tego miejsca i nawet za tą stawkę, która powiedzmy nie jest za bardzo wysoka, to im 

się opłaci, żeby taka osoba była. Są różne sytuacje, moim zdaniem te stawki są takie dosyć skromne, 

ale w miarę racjonalne. Ale oczywiście trzeba sytuację na bieżąco śledzić, sprawdzać i rzeczywiście 

jak będzie stawka za mała, chociażby z powodu wzrostu cen energii, czy inflacji itd.,                                       

to prawdopodobnie by trzeba to podwyższyć. 
 

Radna Pani Anita Toborek: 

- Chciałam skorzystać z tego, że Pan Poseł mówił o oddziałach przygotowawczych. Apeluję do Pana 

Posła o włączenie się do dyskusji nad sytuacją dzieci w oddziałach przygotowawczych i tych 

właśnie, które dołączają do klas w szkołach masowych polskich. Mamy oto taką sytuację, że cały 

system oceniania i egzaminowania tych dzieci cudzoziemców, jest skrojony na czasy przed wojną,       

co oznacza, że trafia na przykład uczeń do 8 klasy i on musi być sklasyfikowany                                     

i egzaminowany tak jak uczeń polski.  
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I mamy pierwszą stronę medalu, że jest to bardzo niekomfortowe dla tego dziecka, które nie zna 

języka ukraińskiego i jest skazany przy klasyfikacji i egzaminowaniu na niepowodzenie, ale jest 

również bardzo niesprawiedliwy system wobec dzieci polskich, które chodziły do szkoły polskiej                         

8 lat, otrzymując świadectwo ukończenia szkoły, a oto dziecko ukraińskie zakwalifikowane zgodnie                    

z wiekiem i z obowiązującym prawem, również po 3-miesięcznym uczęszczaniu do szkoły polskiej, 

kończy szkołę polską. 

To bynajmniej nie chodzi o to, żeby ich odtrącać, czy nie dawać szansy, nie mniej ja akurat mam                     

w swojej szkole 80-ciu uchodźców w 3 oddziałach przygotowawczych, którzy to rodzice bardzo 

mocno upominają się, żeby nie klasyfikować ich dzieci niżej do klasy. 

     A zatem apeluje w imieniu środowiska oświatowego, być może to będzie dotyczyło za chwilę 

naszego Powiatu i Gminy też, żeby jednym rozporządzeniem, a można to zrobić w trybie 

rozporządzenia dot. oceniania oraz egzaminowania dzieci, zwolnić z obowiązku klasyfikowania,                    

a zakończyć etap nauki dla dzieci przybyłych po 24 lutego - zaświadczeniem i rekomendacją o tym, 

do której klasy ewentualnie dziecko może uczęszczać od 1 września 2022 roku.  

Bardzo to usprawni system oceniania na ten moment, wprowadzenia procesu dydaktycznego               

i ewentualnej asymilacji dzieci, gdyby ich rodzice chcieli w Polsce zostać. I nawet jeżeli takie 

dziecko zakończy edukację w efekcie rok później, to i tak będzie z korzyścią dla naszego systemu                  

i dla naszej edukacji i generalnie dla Polski. Jeżeli oni zechcą wrócić do Ukrainy – to tam będą sobie 

już sami klasyfikować dzieci do klas. Ja już w Biurze Poselskim Pani Burzyńskiej o to apelowałam. 

Byłam na spotkaniu z Panią Śląskim Kurator Oświaty i mówi się o tym, że prace zostały rozpoczęte, 

żeby się nie bać. 

 Natomiast wczoraj już Okręgowa Komisja Egzaminacyjna i Centralna Komisja Egzaminacyjna 

wysyła terminy związane z koniecznością umieszczania tych dzieci w portalach egzaminacyjnych,   

bo jakby prawo się nie zmieniło i musimy postępować zgodnie z prawem.  

Rzeczywiście tryb rozporządzenia, który jest znacznie krótszy niż ustawy, my to rozumiemy, którym 

zwolniło by się te dzieci z tychże obowiązków o których mówię, załatwiłby sprawę, a byłby                 

zgodny z postulatami polskiego środowiska oświatowego i oczywiście z głosami tych szkół i tych 

środowisk warszawskich, wrocławskich, krakowskich, które mają do czynienia z oddziałami 

przygotowawczymi i nie eksperymentują na żywych organizmach, bo to one również takie postulaty 

zgłaszają. 
 

Poseł na Sejm RP Pan Andrzej Gawron: 

- Teraz nie rozumiem, czy problem jest w oddziałach przygotowawczych, czy problem jest                             

w uczniach, którzy są włączeni do oddziału … 
 

Radna Pani Anita Toborek: 

- Wszędzie Panie Pośle jest ten problem, bo we Wręczycy jest kilkoro dzieci, które funkcjonują                      

w szkole polskiej w klasie 8-mej, nie znają języka polskiego. 
 

Poseł na Sejm RP Pan Andrzej Gawron: 

- To ja rozumiem, dlatego Ministerstwo prosi, żeby robić oddziały przygotowawcze. 

Radna Pani Anita Toborek: 

- Ale w oddziałach przygotowawczych jest to samo prawo, też muszą być klasyfikowani                                  

i egzaminowani. 
 

Dyrektor Zespołu Placówek Oświatowych we Wręczycy Wielkiej Pan Mateusz Wąsiński: 

- Dokładnie. Panie Pośle tutaj chodzi o to, żeby nie klasyfikować, nie oceniać, nie egzaminować ich 

w tym momencie, bo tak jak tutaj wspomniała Pani Radna, to jest po prostu bez sensu i to jest 

niekorzystne dla tych dzieci. To są często dzieciaki, które przychodzą z traumą. Jest teraz uczeń                    

w szkole podstawowej we Wręczycy w ósmej klasie, ma traumę po tym jak wrócił z Ukrainy, a za 

chwilę my go poślemy na ten egzamin ośmioklasisty. Trzeba byłoby to przemyśleć i tak jak 

wspomniała Radna, rzeczywiście można to chyba jeszcze w formie rozporządzenia zrobić i ułatwić 

chyba wszystkim działanie. 
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Radna Pani Anita Toborek: 

- Nasi polscy rodzice za chwilę zaczną się upominać, że to jest niesprawiedliwe wobec Polaków. 
 

Poseł na Sejm RP Pan Andrzej Gawron: 

- Dlatego po pierwsze – prosiłbym, żeby właśnie nie używać takiego sformułowania – 

niesprawiedliwe,  bo wtedy zawsze taką atmosferę dajemy, że właśnie coś jest niesprawiedliwe. 

Jeżeli – przynajmniej tak u nas w Powiecie -  miałem spotkanie z Wójtami i też z Dyrektorami,                  

że jeśli to dziecko jest przyjmowane do danego oddziału, który nie jest oddziałem 

przygotowawczym, to uświadamiają tym rodzicom, że to dziecko będzie podlegało normalnym 

egzaminom i nie będzie taryfy ulgowej, że to jest ktoś z Ukrainy i on ma mieć taryfę ulgową,                                      

bo to będzie niesprawiedliwe wtedy właśnie wobec tych uczniów polskich. 
 

Radna Pani Anita Toborek: 

- Ale w oddziałach przygotowawczych jest ta sama sytuacja. 
 

Poseł na Sejm RP Pan Andrzej Gawron: 

- Ale tam są tylko dzieci ukraińskie, tak? 
 

Radna Pani Anita Toborek: 

- Tak, ale oceniane są według programu polskiej szkoły i świadectwo muszą dostać polskiej szkoły                 

i polskiego programu. 
 

Poseł na Sejm RP Pan Andrzej Gawron: 

- Czyli jeżeli jest oddział przygotowawczy, to jest konkretny rocznik, tak? 
 

Radna Pani Anita Toborek: 

- 7-8 – klasyfikuje Pani równolegle do siódmej bądź ósmej klasy, a dzieci z zakresu klasy ósmej, 

muszą skończyć wszystkie przedmioty w świetle obowiązującego prawa. 
 

Poseł na Sejm RP Pan Andrzej Gawron: 

- Ja bardzo dokładnie rozpoznam ten problem, porozmawiam z Ministrem. Ja nie jestem w Komisji 

Edukacji, miałem to trochę inaczej przedstawione, że właśnie tutaj jeżeli osoby są w oddziałach 

przygotowawczych, to nie będzie tego problemu. Więc zapoznam się z tym dokładnie i na pewno 

jeżeli racjonalnym jest, żeby było zaświadczenie tylko, a nie egzamin, to będziemy na ten temat 

rozmawiać. 
 

Na tym dyskusja została zakończona. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant stwierdził, iż uważa punkt za wyczerpany.  

Jednocześnie wyraził przekonanie, że spotkanie z Panem Posłem odbyło się w miłej atmosferze.  

Zwracając się do Pana Posła, Pan Przewodniczący powiedział, żeby Pan Poseł pamiętał, iż po 

owocach pracy nas oceniają. 

Pan Poseł zaproponował obopólne zobowiązanie – samorząd aktywny, Poseł aktywny – i na pewno 

coś z tego wyjdzie. 

Poseł na Sejm RP Pan Andrzej Gawron  podziękował za udział w sesji, jak również Przewodniczący 

Rady Gminy Pan Marek Prubant podziękował Panu Posłowi za przybycie na sesję, wyrażając 

nadzieję, że Pan Poseł będzie pamiętał o deklaracjach które złożył, a my ze swojej strony 

deklarujemy, że będziemy współpracowali z Panem Posłem dla dobra Mieszkańców.  

 

O godz. 13:42  Przewodniczący Rady Gminy ogłosił 15 minut przerwy. 

Sesja został wznowiona o godz. 14:05 
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Ad.6. 
 

          Informacja z działalności Ochotniczych Straży Pożarnych w Gminie Wręczyca Wielka                             

za 2021 rok. 
 

           Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant oznajmił, iż informację będącą przedmiotem 

niniejszego punktu miał przedstawić Pan Robert Mańczyk – Komendant Gminny Związku 

Ochotniczych Straży Pożarnych we Wręczycy Wielkiej, niemniej jednak ponieważ nie mógł przybyć 

na dzisiejszą sesję, przedmiotową informację przedstawi Wójt Gminy jako Prezes Ochotniczej Straży 

Pożarnej we Wręczycy Wielkiej. 
 

Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński, a jednocześnie Prezes Ochotniczej Straży Pożarnej we Wręczycy 

Wielkiej przedstawił Informację z działalności Ochotniczych Straży Pożarnych w Gminie Wręczyca 

Wielka za 2021 rok. 
 

(Szczegółowa Informacja o stanie bezpieczeństwa  i porządku publicznego  

– załącznik nr 4 do protokołu) 
 

Do przedstawionej informacji pytań nie zgłoszono, wobec czego Przewodniczący Rady Gminy 

przystąpił do realizacji kolejnego punktu porządku obrad.  
 
 

 

 
 

 

Ad.7. 
 

         Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o pismach kierowanych do Rady Gminy. 
 

         Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant przedstawił informację na temat pism,                      

które wpłynęły w okresie międzysesyjnym do Przewodniczącego Rady Gminy oraz Rady Gminy j/n: 
 

❖ W dniu 28 lutego 2022 r. wpłynęło pismo OSP Klepaczka o dofinansowanie ogrzewania 

budynku OSP w tejże jednostce.  

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił: 

-  Przedmiotowe pismo zostało przedstawione na wspólnym posiedzeniu Komisji Budżetowej                           

i Polityki Społecznej w dniu 15 marca 2022 r., gdzie w głosowaniu - Komisje Rady zajęły 

stanowisko, aby przekazać je Wójtowi, jako wniosek do budżetu gminy na 2023 rok;  
 

❖ 21 marca 2022 roku wpłynęła skarga mieszkańców Gminy na Wójta Gminy. Skarżący zarzucają 

Panu Wójtowi bezczynność w sprawie utwardzenia drogi – konkretnie ul. Tęczowej we Wręczycy 

Wielkiej.    

Pan Przewodniczący oznajmił: 

- Jednocześnie wnioskują o wszczęcie postępowania w zakresie nakazania wykonania określonych 

prac celem doprowadzenia drogi do odpowiedniego stanu technicznego. 

Podnoszą, iż od 2018 roku składali w tej sprawie liczne wnioski do Wójta Gminy, w tym również 

petycję. Oczywiście skarga zawiera obszerne uzasadnienie, nie mniej nie będę go tutaj przedstawiał 

w całości, gdyż skarga w pełnym brzmieniu została Państwu przesłana drogą elektroniczną. 

Zgodnie ze Statutem Gminy  przekazałem skargę do Komisji Skarg i Wniosków, gdzie będzie 

wypracowane stanowisko tej Komisji i przygotowany odpowiedni projekt uchwały. Tak więc                       

na następnej sesji w miesiącu kwietniu, pod obrady będzie ta skarga przedstawiona i będziemy 

głosowali. 
 

❖ 21 marca 2022 roku wpłynął wniosek Ludowego Klubu Sportowego LKS Huragan Jezioro                            

w sprawie umorzenia odsetek od niewykorzystanej kwoty dotacji zadania publicznego z 2019 roku 

w kwocie 437,00 zł. 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził: 

 -  Jeśli chodzi o wszelkiego rodzaju umorzenia – organem właściwym jest Wójt Gminy, do którego 

również ten wniosek był kierowany, tak więc na pewno go rozpatrzy i odpowiednią odpowiedź 

oczywiście przedstawi. 
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❖ W dniu 28 marca 2022 roku, wpłynęła korespondencja ze Śląskiego Związku Gmin i Powiatów 

Polskich. 

Pan Przewodniczący przedstawił: 

- Korespondencję tą przekazałem Państwu Radnym drogą elektroniczną. Ponieważ nie wszyscy                     

z Państwa mogli ją przeczytać, pozwolę sobie odczytać treść całego e-maila. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant odczytał treść e-maila, z którego wynikało,                         

iż w ostatnich dniach biuro Związku odwiedził były Mer Irpienia, członek Zarządu Kijowskiego 

Oddziału Regionalnego Związku Miast Ukrainy i opowiedział o aktualnej sytuacji w Ukrainie                          

i działaniach samorządów lokalnych.  Podczas długiej rozmowy były Mer opowiedział m.in. o tym, 

jak radzą sobie samorządy lokalne w Ukrainie w trakcie rosyjskiej inwazji, a także o wielu 
wyjątkowych osobach, które swoją bohaterską postawą pokazują każdego dnia, co znaczy obrona 

ojczyzny. Przekazał on również kilka ważnych przemyśleń dotyczących dalszego rozwoju 

konfliktowej sytuacji w Europie i sposobów przeciwdziałania aktualnym zagrożeniom.  
 

    Związek Gmin i Powiatów Polskich podał link do strony, gdzie znajduje się rozmowa wideo,                       

do obejrzenia której zachęca.  W końcowej części filmu znajdują się podziękowania dla wszystkich 

samorządów lokalnych  w Polsce za udzieloną pomoc. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant, ze względu na wagę sprawy, zwrócił się do 

Radnych o  zapoznanie się z rozmową wideo, która dostępna jest pod adresem: 

https://www.youtube.com/watch?v=aQTJy6OANXA&t=4s. 
 

❖ W dniu 28 marca 2022 r. wpłynęło 14 wniosków dot. utwardzenia i naprawy drogi ziemnej                           

w Długim Kącie. 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział: 

-  Jest to 14 wniosków, w zasadzie jednorodnych, ponieważ dotyczą jednej i tej samej sprawy,                               

nie mniej jednak jest podpisanych 14 mieszkańców. Pozwolę sobie Państwu przedstawić, odczytam 

cały wniosek. 
 

      Przewodniczący Rady Gminy odczytał wniosek w całości o utwardzenie drogi ziemnej w Długim 

Kącie na odcinku określonym w jego treści. 

Z wniosku wynikało, iż droga posiada liczne uszkodzenia i nierówności, które uniemożliwiają 

bezpieczny przejazd, nawet z bardzo małą prędkością. 

Mieszkańcy wniosków, w szczegółach, które Pan Przewodniczący przedstawił Radnym, wysunęli 

propozycję, w jaki sposób droga miałaby zostać utwardzona.  
 

Po odczytaniu treści wniosku w pełnym brzmieniu, Pan Przewodniczący powiedział: 

- Ja prosiłbym tutaj Radę o stanowisko, czy uznaje, że wnioski powinien rozpatrzeć Wójt,                               

czy ewentualnie przekazać je na Komisję,  ale wydaje mi się, że w tym momencie przekazanie na 

Komisję jest zbędne, ponieważ leży to w kompetencji Pana Wójta. 

Niemniej jednak zadaję takie pytanie, proszę o wnioski w tej sprawie czy przegłosowanie.  
 

Nikt z Radnych nie zgłosił wniosku dot. innej propozycji niż przedstawiona przez Przewodniczącego 

Rady Gminy. 

W związku z powyższym Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie swoją propozycję, że wnioski  

powinny być przekazane Panu Wójtowi. 
 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 14 radnych 

Za – 14 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 0 
 

Głosowanie imienne nr 5 – załącznik nr 2 do protokołu 

 

https://www.youtube.com/watch?v=aQTJy6OANXA&t=4s
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W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (14 „za”, 0 „przeciw”,                      

0 „wstrzymujących się”) zajęła stanowisko, aby wnioski mieszkańców w sprawie utwardzenia                    

i naprawy drogi ziemnej w miejscowości Długi Kąt, przekazać do rozpatrzenia zgodnie                            

z kompetencją – organowi wykonawczemu gminy, tj. Wójtowi.  
 

Wobec wyniku głosowania Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant stwierdził, że wnioski 

zostaną przekazane Panu Wójtowi do ewentualnej realizacji i udzielenia odpowiedzi w tym temacie.  
 

Na tym Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant zakończył swoją informację o pismach, 

które wpłynęły do Przewodniczącego i Rady Gminy Wręczyca Wielka, w związku z czym punkt 

został wyczerpany.  

 

Ad.8. 
 

          Sprawozdania z pracy Komisji Rady Gminy w okresie międzysesyjnym.    
 

          Na prośbę Przewodniczącego Rady Gminy zostały złożone sprawozdania z pracy Komisji 

Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 
 

1)  Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Małgorzata Zatyka złożyła sprawozdanie z pracy 

Komisji Rewizyjnej w okresie międzysesyjnym (na posiedzeniu w dniu 4 marca 2022 r.) 
 

Do sprawozdania pytań nie zgłoszono, w/wym. zostało poddane pod głosowanie. 
 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 14 radnych 

Za – 14 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 0 
 

Głosowanie imienne nr 6 – załącznik nr 2 do protokołu 
 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (14 „za”, 0 „przeciw”,                      

0 „wstrzymujących się”) przyjęła Sprawozdanie z pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy                                  

w okresie międzysesyjnym. 
 

(sprawozdanie – załącznik nr 5 do protokołu) 

 

2)  Przewodniczący Komisji Budżetowej Pan Janusz Ogłaza złożył sprawozdanie z pracy Komisji 

Budżetowej i Komisji Polityki Społecznej Rady Gminy w okresie międzysesyjnym  (na wspólnym 

posiedzeniu Komisji w dniu 15 marca 2022 r.). 
 

Do sprawozdania pytań nie zgłoszono, w/wym. zostało poddane pod głosowanie. 
 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 14 radnych 

Za – 14 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 0 
 

Głosowanie imienne nr 7 – załącznik nr 2 do protokołu 
 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (14 „za”, 0 „przeciw”,                      

0 „wstrzymujących się”) przyjęła Sprawozdanie z pracy Komisji Budżetowej i Komisji Polityki 

Społecznej Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 
 

(sprawozdanie – załącznik nr 6 do protokołu) 
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Ad.9. 
 

           Informacja Wójta Gminy z działalności międzysesyjnej. 
 
 

          Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński przedstawił informację z działalności międzysesyjnej                           

w okresie od 24 lutego 2022 r. do dnia 29 marca 2022 r. 
 

Pytań do przedstawionej informacji nie zgłoszono, wobec czego została poddana przez 

Przewodniczącego Rady  pod głosowanie. 
 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 14 radnych 

Za – 14 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 0 
 

Głosowanie imienne nr 8 – załącznik nr 2 do protokołu 
 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (14 „za”,  0 „przeciw”,                            

0 „wstrzymujących się”) przyjęła Informację Wójta Gminy z działalności w okresie 

międzysesyjnym. 

 (informacja – załącznik nr 7 do protokołu) 

 
Ad. 10. 
            

         Informacja z realizacji uchwał i wniosków w okresie międzysesyjnym 
 

 

         Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński przedstawił informację z realizacji uchwał i wniosków                    

za okres od 24 lutego 2022 r. do 29 marca 2022 r.  
 

Pytań do przedstawionej informacji nie zgłoszono, wobec czego została poddana przez 

Przewodniczącego Rady  pod głosowanie. 
 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 14 radnych 

Za – 13 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się - 0 

Głosy nieoddane – 1   (chwilowo nieobecny na sali 1 Radny – Pan Wiesław Żerdziński) 
 

Głosowanie imienne nr 9 – załącznik nr 2 do protokołu 
 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (13 „za”, 0 „przeciw”,           

0 „wstrzymujących się”) przyjęła Informację Wójta Gminy z realizacji uchwał i wniosków                       

w okresie międzysesyjnym. 
 

(informacja – załącznik nr 8 do protokołu) 
 

 

 

Ad. 11 

             Przyjęcie Informacji Wójta Gminy z działalności organizacji pozarządowych 

korzystających z rozstrzygnięć konkursowych w ramach kultury, kultury fizycznej, sztuki 

oraz ochrony dóbr dziedzictwa narodowego w gminie Wręczyca Wielka za 2021 rok.  
 

            Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant stwierdził, że Informacja będąca 

przedmiotem niniejszego punktu została Państwu Radnym dostarczona drogą elektroniczną, po czym 

zapytał, czy do przedmiotowej informacji będą jakieś pytania.   
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Pytań do Informacji nie zgłoszono, wobec czego została przez Przewodniczącego Rady Gminy poddana 

pod głosowanie. 
 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 14 radnych 

Za – 14 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 0 
 

 Głosowanie imienne nr 10 – załącznik nr 2 do protokołu 
 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (14 „za”, 0 „przeciw”,                

0 „wstrzymujących się”) przyjęła Informację Wójta Gminy z działalności organizacji 

pozarządowych korzystających z rozstrzygnięć konkursowych w ramach kultury, kultury 

fizycznej, sztuki oraz ochrony dóbr dziedzictwa narodowego w gminie Wręczyca Wielka                      

za 2021 rok. 

(sprawozdanie – załącznik nr 9 do protokołu) 

  

Ad. 12 

              Przyjęcie Sprawozdania Wójta Gminy z realizacji zadań z zakresu wspierania                    

rodziny oraz Programu Wspierania Rodziny w Gminie Wręczyca Wielka na lata 2019-2021                          

za 2021 rok.  
 

              Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant oznajmił, iż przedmiotowa Informacja 

była również przekazana Państwu Radnym drogą elektroniczną, jak też omawiana była                        

na Komisjach. 

Następnie zwrócił się do Rady Gminy o ewentualne pytania do przedstawionego Sprawozdania.  
 

            Pytań do Sprawozdania nie zgłoszono, w związku z czym zostało poddane przez 

Przewodniczącego Rady Gminy pod głosowanie.  
 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 14 radnych 

Za – 14 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 0 
 

Głosowanie imienne nr 11 – załącznik nr 2 do protokołu 
 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (14 „za”, 0 „przeciw”,                

0 „wstrzymujących się”) przyjęła Sprawozdanie Wójta Gminy z realizacji zadań z zakresu 

wspierania rodziny oraz Programu Wspierania Rodziny w Gminie Wręczyca Wielka na lata 

2019-2021  za 2021 rok.  

 

(Sprawozdanie – załącznik nr 10 do protokołu) 
 

Ad.13.  
 

 

           Podjęcie uchwał w sprawach różnych. 
 

          Głosowanie przeprowadził Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Krzysztof Ocimek,                           

który nadmienił, że projekty uchwał były szczegółowo omawiane na posiedzeniu Komisji, niemniej 

każdorazowo przed głosowaniem, zwracał się do Rady Gminy o ewentualne pytania do 

poszczególnych projektów uchwał. 
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1)  Do projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki                                        

i  Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii                   

na lata 2022-2024:  
 

Pytań nie zgłoszono. 
 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 14 radnych 

Za – 13 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 1 
 

Głosowanie imienne nr 12 – załącznik nr 2 do protokołu 
 
 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka większością głosów (13 „za”, 0 „przeciw”,                    

1 „wstrzymujący się”) podjęła Uchwałę Nr XXXVIII/320/22 w sprawie przyjęcia Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 

Narkomanii na lata 2022-2024. 

(uchwała – załącznik do protokołu) 
 

2) Do projektu uchwały w sprawie wyznaczenia miejsc do prowadzenia handlu                        

w piątki i  soboty przez rolników i ich domowników oraz uchwalenia regulaminu  

określającego zasady prowadzenia handlu w piątki i  soboty przez rolników i  ich 

domowników:  
 

Z pytaniem do Wójta Gminy zwrócił się: 
 

Radny Pan Artur Brodziak: 

- Jak Państwo zwrócili uwagę, projekt został negatywnie zaopiniowany zarówno przez Komisję 

Polityki Społecznej, jak i Budżetową – nie z tego względu, że Radni w ogóle co do zasady byli 

przeciwni, tylko co do spełnienia pewnych warunków utrzymania tego miejsca sprzedaży. 

Natomiast opinia była taka, my jesteśmy zobligowani, ustawa nam narzuca konieczność utworzenia 

tego miejsca – ustawa o ułatwieniach w prowadzeniu handlu przez rolników. 

Tam chodziło tak naprawdę o kwestie, tutaj chyba najbardziej istotne, to porządek, czyli zapewnienie 

tych kontenerów na śmieci większych, kwestie sanitarne szerzej rozumiane, czyli też toi-toiʹe.                    

Tu mając na uwadze, że jest 14 dni na wejście w życie uchwały, gdzie już ci rolnicy mogą się 

pojawić – pytanie, które nam tutaj ułatwi podjęcie decyzji – czy te kwestie techniczne są 

uwzględnione też? 
 

Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński: 

- Na Komisjach propozycja padła taka, żeby doprecyzować te zapisy. My nad nimi pracujemy.                      

W momencie, kiedy będą gotowe, przedstawimy na najbliższych posiedzeniach Komisji i będzie 

wtedy można podjąć decyzję. 
 

Radny Pan Artur Brodziak: 

- Czy tutaj nie mamy jakiegoś czasu narzuconego? 
 

Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński: 

- Nie. 
 

Innych pytań do projektu uchwały nie zgłoszono, wobec czego została poddana pod głosowanie.  
 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 14 radnych 

Za – 0 

Przeciw – 7 

Wstrzymujących się – 7 
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Głosowanie imienne nr 13 – załącznik nr 2 do protokołu 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka większością głosów przeciwnych (0 „za”, 

7 „przeciw”, 7 „wstrzymujących się”) nie podjęła uchwały w sprawie wyznaczenia miejsc do 

prowadzenia handlu w piątki i soboty przez rolników i ich domowników oraz uchwalenia 

regulaminu określającego zasady prowadzenia handlu w piątki i soboty przez rolników i ich 

domowników. 
 

3)   Do projektu uchwały w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie środków 

stanowiących fundusz sołecki w budżecie gminy na 2023 rok:  
 

O głos poprosił Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński: 

- Szanowni Państwo Radni, myślę, że zanim przejdziemy do głosowania, chciałbym zwrócić uwagę 

na kilka rzeczy. Od początku kadencji tej Rady i mojej kadencji, zawsze była wola Radnych do 

wyodrębnienia funduszu sołeckiego i realizowania oddolnych inicjatyw, do momentu, kiedy środki 

finansowe drakońsko się zmniejszyły i nie ma możliwości ich pozyskania, zostały ograniczone. 

Ja wiem, że fundusz sołecki daje pewne możliwości, ale zanim podejmiecie decyzję, chciałbym, aby 

wybrzmiało kilka rzeczy, tak aby była świadomość tego, z czym będzie się to wiązało. 

Od maja mamy przewidziane podwyżki dla nauczycieli o ok. 4%. Nie wiadomo ile to się ostatecznie 

skończy. To oznacza obciążenie budżetu kolejnymi wydatkami bieżącymi na kwotę co najmniej  

550 000 zł. Przygotowanie oddziałów przygotowawczych dla dzieci z Ukrainy, tak jak wspominałem 

już na Komisjach, to jest  ok. 800 000 zł. Zmniejszenie podatku z 17% na 12% spowoduje utratę 

dochodów gminy – przewidywana na dzisiaj, bo nie wiadomo jako to będzie - na kwotę ok. 

2 270 000 zł. Dopłata do śmieci, którą do tej pory szacowaliśmy na ok. 200 000 zł, jeżeli po nowym 

przetargu potwierdzi się wzrost stawek o 10%, będzie to dodatkowe 0,5 mln zł.  

Zmiana w budżetach, jak byśmy porównali – początek kadencji budżet gminy Wręczyca Wielka,                  

to ponad 90 mln zł, na rok 2021 to 81 mln zł, jeżeli licząc koszty związane z wzrostem cen węgla, 

gazu, prądu, paliwa – należy się spodziewać kolejnego obniżenia o 5 mln zł budżetu. 

Z decyzji, które podjęliśmy już wstępnie na rozmowach na Komisjach – szykujemy się do dużych 

inwestycji, które zostały złożone w „Polskim Ładzie”. Więc trzeba mieć świadomość tego i myślę,   

że wśród Radnych jest ta świadomość, że będzie się to wiązało z koniecznością wzięcia obligacji. 

Jeżeli dzisiaj Rada podejmie decyzję o tym, aby fundusz sołecki funkcjonował, będzie to się wiązało 

z koniecznością zaciągnięcia zobowiązania.  

Mamy tutaj przedstawicieli sołectw i to sołectw, które jak widać są bardzo aktywne, zaangażowane         

w prace i sesji i komisji i swoich własnych sołectw. Szkoda, że na tak ważnym punkcie nie ma 

pozostałych przedstawicieli sołectw Gminy Wręczyca Wielka. Chciałbym zapytać, jakie jest 

stanowisko przedstawicieli – bo tak możnaby powiedzieć – Pani Sołtys i Pana Sołtysa. Czy w 

przypadku podjęcia takiej decyzji, że fundusz sołecki zostanie wyodrębniony, to ta kwota ok. 1,5 mln 

zł, która będzie potrzebna do jego realizacji, będzie musiała być pokryta z zaciągniętych obligacji, bo 

taka droga tylko pozostanie przed Radnymi. Czy Sołtysi, wiedząc jaka jest sytuacja, poparliby taki 

wniosek na zaciągnięcie zobowiązań finansowych?  
 

Sołtys Sołectwa I Wręczycy Wielkiej Pani Maria Polak: 

 - Ja akurat nie mogę się wyrazić w imieniu wszystkich Sołtysów, ale ja bym chciała, żeby był 

fundusz sołecki.               
 

Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński: 

- Ja myślę, że wszyscy Sołtysi chcą. Pani Sołtys chciałbym takiej informacji, czy ewentualnie, 

wiedząc, że to będzie finansowane z obligacji, czyli w momencie, kiedy będziemy mieć możliwości 

pozyskania dużych środków na remont dróg, budowę chodników, rozbudowę szkoły, czy 

oczyszczalni ścieków w Małej Wręczycy, możemy dojść do takiego momentu, gdzie już nie 

będziemy mogli  tych obligacji zaciągnąć i sfinansować tak dużej inwestycji.   
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Sołtys Sołectwa I Wręczycy Wielkiej Pani Maria Polak: 

- Szkoda, że to zebranie z Sołtysami jest dopiero 31-go, bo wtedy by pozostali się mogli 

wypowiedzieć.                

Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński: 

- A możemy poznać zdanie Pani Sołtys i Pana Sołtysa? 
 

Sołtys Sołectwa Szarlejka Pan Henryk Brzezicha: 

- Oczekiwania mieszkańców Szarlejki są, żeby utworzyć ten fundusz. Natomiast Rada Sołecka i ja – 

wiemy, że jest problem z finansowaniem. Uważam, że ta sprawa powinna być jeszcze odroczona – 

tak jak tu koleżanka powiedziała – po zebraniu Sołtysów i jaka będzie przeważała ilość...  
 

Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński: 

- Niestety nie możemy, ustawowo dzisiaj musimy ten problem rozwiązać. Chcieliśmy zorganizować 

wcześniej zebranie, ale nie było takiej woli większości, bo każdy też ma swoje obowiązki, jakieś inne 

sprawy. Najbliższy termin który udało się ustalić to jest 31 marca godz. 16.30.  

Pytam dlatego, że już muszę zasygnalizować Radnym, że wyodrębnienie funduszu będzie się wiązało 

z koniecznością zaciągnięcia zobowiązania. 
 

Innych pytań i głosów w dyskusji nad projektem uchwały nie było. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant zaproponował: 

- Ja mam taką propozycję, aby Pani mecenas wyjaśniła jeszcze raz zasady głosowania nad tą 

uchwałą, z tego względu, że były wszelkiego rodzaju niejasności. 

Na początku Pani wyjaśniała dlaczego ten p.pkt 3 został wykreślony, niemniej jednak, Radni w moim 

przekonaniu są na tyle zdezorientowani, że do końca nie będą wiedzieli jak zagłosować.  

Bardzo prosiłbym Panią mecenas o przedstawienie tego. 
 

Adwokat Pani Aleksandra Cieślak-Fornal: 

- Jeżeli Państwo Radni chcecie, aby fundusz sołecki był wyodrębniony w roku 2023, to przy tej 

uchwale z p.pkt-u 4 – należy głosować „przeciwko”. 

Głosowanie „przeciwko” uchwale z p.pkt-u 4 – doprowadzi do wyodrębnienia funduszu sołeckiego. 

„Przeciwko” – oznacza utworzenie funduszu, a głosowanie „za” – oznaczać będzie zawieszenie tego 

funduszu na 2023 rok. Czyli jeżeli chcecie Państwo utworzyć fundusz – powinniście głosować 

„przeciwko” uchwale z p.pkt 4. (po zmianie w porządku obrad – aktualnie p.pkt 3). 
 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant 

- Wystarczy. Wydaje mi się, że teraz jest wszystko jasne. 
 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Krzysztof Ocimek poddał pod głosowanie projekt uchwały                         

w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie środków stanowiących fundusz sołecki w budżecie 

gminy na 2023 rok. 
 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 14 radnych 

Za – 5 

Przeciw – 9 

Wstrzymujących się – 0 
 

Głosowanie imienne nr 14 – załącznik nr 2 do protokołu 
 

 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka większością głosów przeciwnych ( 5 „za”, 

9 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”) nie podjęła uchwały w sprawie niewyrażenia zgody na 

wyodrębnienie środków stanowiących fundusz sołecki w budżecie gminy na 2023 rok. 

 

4)  Do projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2022  rok:  
 

Pytań nie zgłoszono. 
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Przebieg głosowania: 

Liczba obecnych – 14 radnych 

Za – 14 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 0 
 

Głosowanie imienne nr 15 – załącznik nr 2 do protokołu 
 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (14 „za”, 0 „przeciw”,                      

0 „wstrzymujących się”) podjęła Uchwałę Nr XXXVIII/321/22 w sprawie zmian w budżecie 

gminy na 2022 rok. 

(uchwała – załącznik do protokołu) 

 

5)  Do projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej 

Gminy Wręczyca Wielka na lata 2022 -2029:  
 

Pytań nie zgłoszono. 
 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 14 radnych 

Za – 14 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 0 
 

Głosowanie imienne nr 16 – załącznik nr 2 do protokołu 
 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (14 „za”, 0 „przeciw”,                      

0 „wstrzymujących się”) podjęła Uchwałę Nr XXXVIII/322/22 w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Wręczyca Wielka na lata 2022-2029. 
 

(uchwała – załącznik do protokołu) 

 

Ad.14. 
 

            Udzielenie odpowiedzi na wnioski. 
            

            Z uwagi na to, że wnioski i pytania na sesji kierowane były pod adresem Dyrektora 

Powiatowego Zarządu Dróg, Starosty Powiatu Kłobuckiego, jak również Posła na Sejm RP –                         

i odpowiedzi na nie w większości zostały udzielone w trakcie dyskusji – Wójt Gminy nie udzielał 

odpowiedzi w tym zakresie. 

 

Nie mniej, za przyzwoleniem Przewodniczącego Rady Gminy Pan Wójt zabrał głos w sprawie: 

- Chciałbym odczytać podziękowania: dla Rady Gminy Wręczyca Wielka za udzielone wsparcie 

finansowe pozwalające zrealizować remont strażnicy OSP KSRG Czarna Wieś oraz pozyskać nowy 

wóz bojowy – od Druha Prezesa Zarządu, Druhen, Druhów OSP KSRG Czarna Wieś, z wielkimi 

podziękowaniami dla Rady za ogromne wsparcie tej inicjatywy. 

 

Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński przekazał podziękowanie na ręce Pana Przewodniczącego Rady. 

Następnie Wójt Gminy podał do wiadomości Rady Gminy oraz Mieszkańców informację: 

- Zostały rozstrzygnięte konkursy na stanowiska Dyrektorów w Przedszkolu w e Wręczycy Wielkiej                  

i Szkole Podstawowej w Truskolasach  - obydwa konkursy wygrały dotychczasowe Panie Dyrektor, 

czyli władze w szkole się nie zmieniają i na kolejną kadencję, będą te obowiązki pełniły te same 

osoby, które były wcześniej.  

 

 



-  30  - 

 

Ad. 15. 
 

 

           Zamknięcie obrad XXXVIII sesji zwyczajnej Rady Gminy. 
                                                                                                             
 

          W związku z wyczerpaniem porządku obrad o godz. 14.55 Przewodniczący Rady Gminy                   

Pan Marek Prubant dokonał zamknięcia XXXVIII sesji zwyczajnej Rady Gminy Wręczyca Wielka, 

dziękując wszystkim obecnym za przybycie.  
 

 
 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 
 

 

 

 

 

Protokołowała:                                                                        Przewodniczący Rady Gminy                                              
 

Urszula Rokosa                                                                                   Marek Prubant 

 

 


